
תתרגלו למציאות 
החדשה: חיים 
לנצח בלי הפסקה 
מעגל החיים והמוות החוזר על עצמו שוב 
ושוב, עומד להיעצר אחת ולתמיד • החיים יהיו 
נצחיים, והמוות ייעלם מהנוף • הרבי שליט"א 
מלך המשיח מחדש כי אנו, החיים בדור הגאולה, 
נעבור ישירות לחיי הנצח, ללא הפסקה באמצע 
• שקד איש שלום תחקיר, עמ' 4

06071115 בעולם 
הסיוע של רוסיה לקיום רצון 

הבורא / מנחם אמיתי

בריאות 
פותרים את המשבר בבריאות 

הנפש / יוסף אברמוביץ

 ביטחון
עלות השחר - סיכום המבצע 

והניסים / יוסף עמנואל

המהפך האישי של מתי טוכפלד: 
השליחות שקודמת למקצוע, 
ההשפעה במערכת העיתון והביקור 
ב-770 ששינה את הכל / עולם חדש

פרשנות 
המבצע חיזק את החמאס 

ופגע בהרתעה / בנצי פרישמן
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מנחם-אב תשפ"ב
)אוגוסט 2022(

מתי טוכפלד, הפרשן הפוליטי של עיתון ישראל היום, מדבר בפעם הראשונה על הכל:
 

 הדרך לחסידות, האמונה העוצמתית בה נתקל לראשונה בזמן שמגדלי התאומים קרסו, והשליחות 

שקודמת לעבודתו העיתונאית < בנצי פרישמן < עמ׳ 10

שליחות עיתונאית

 ההרפתקה של הנשמה
 // שלום דובער 
ישראלי

לחזות מראש את 
 ההתנהגות
 // רחל שאבי

 הצצה לנוער
 נווה עופר
 // מנחם מענדל 
אקסלרוד

04

09

20

ד ע ו ם  ל ו ע ל ח  י ש מ ה ך  ל מ ו  נ י ב ר ו ו  נ ר ו מ ו  נ נ ו ד א י  ח י

נקודה  בכל  כמעט 
לראות  אפשר  בגלובוס 
ולחוש את השפעת שינויי מזג 
קיצוניות  תופעות  על  האויר. 
אלו, כבר נאמרה הנבואה כי 
לאומות  יגרמו  אלו  אירועים 
במציאות  להכיר  העולם 

הבורא ולהתבטל בפניו.
ואכן, למול הסערות, השריפות 
שלא  קשה  הבצורת,  והשפעת 
העליונה  ההשגחה  את  לראות 

המנווטת את הכל. 
באקלים  החדים  השינויים 
כדור הארץ, המורגשים בכל רחבי 
העולם, הם חלק מסימני הגאולה 
הברורים של חז"ל. הם אינם אלא 
ולהכין  להתכונן,  לכולנו  איתות 
פני  לקבלת  ישראל,  עם  כל  את 

משיח צדקנו בקרוב ממש.
אך גם בזמן ששינויים קיצוניים 
ישראל  ארץ  העולם,  על  עוברים 
בעולם,  הבטוח  המקום  היא 
ה'  אשר  "ארץ  בתורה:  כמפורש 
עיני  תמיד  אותה.  דורש  אלוקיך 
ה' אלוקיך בה, מרשית השנה ועד 

אחרית שנה". )עמ' 13(

כשהעולם 
סוער

אבישי איפרגון

סדרה של שריפות החודש בפורטוגל הרסה 
כמעט 116,000 הקטרים   )286,600 דונם( של 
יער, שטח בגודל של 100,000 מגרשי כדורגל

Nuno Andre Ferreira/EPA :צילום

שריפות 
ובצורות 

מתפשטות 
באירופה
בכל רחבי אירופה משתוללות שריפות ענק המכות את מומחי 

האקלים בהלם • העולם עובר שינויים דרמטיים לקראת 
הגאולה האמיתית והשלימה • כיצד כל זה ישפיע על היחס 

העולמי לישראל ולירושלים? • רחל שאבי עמ' 12

פעם ב-7 שנים: 
היערכות לקראת 

שנת הקהל
חודש לפני סיומה של השנה החלו ההכנות 

לקראת כניסתה של השנה המיוחדת הנקראת 
'הקהל' • אלפים צפויים לטוס לניו יורק להתאחד 

יחד אצל הרבי שליט"א מלך המשיח • צפויים 
כינוסים ואירועים מיוחדים לאורך השנה בכל 

רחבי העולם • טל רוזנברג עמ' 10
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היו שותפים
 טלו חלק בפעילות להפצת בשורת הגאולה.

לתרומות סרקו את הבר-קוד או בהעברה:
 מס' חשבון: 050585 בנק: 20 סניף: 425

ע"ש: מוסדות חינוך חב"ד בת ים עיר הגאולה

  האגודה למען הגאולה האמיתית והשלימה
 המייסד והיו"ר: הרב זמרוני ציק

  העיתון יו"ל ע"י:
 מוסדות חינוך חב"ד בת-ים עיר הגאולה כ"ט בנובמבר 50

  הפקה: עוז מיינר
  המערכת: חיים ציק, יצחק רחימי, בנצי פרישמן.

  סייעו בעריכה: מנחם מענדל אקסלרוד, מנחם מענדל אמיתי 
office@hageula.com :אימייל  
  למנויים והזמנות: 053-4895-082

hageula.com  moshiach.net :אינטרנט  
  להצטרפות לרשימת התפוצה באימייל:

menuim@hageula.com

  נא לשמור על קדושת העיתון.
  אין המערכת אחראית על תוכן הפרסומים בגליון.

אין המערכת מייצגת אף גורם שהוא, וכל הנכתב הוא על אחריות 
 הכותבים בלבד.

modaot@hageula.com :לפרסום בגליון

עיתון הגאולה נוסד על ידי הרב זמרוני ציק, בשנת תנש"א 
)1991(, כחלק מפעילות האגודה למען הגאולה האמיתית 

והשלימה, ונועד להעשיר את הידע והמוכנות לקראת התגלותו 
המלאה של הרבי שליט"א מלך המשיח

הרבי שליט"א מלך המשיח אוחז את עיתון הגאולה גליון מס' 2

קראתם את העיתון?
נהנתם? יש לכם שאלות?

צוות הכותבים עומד לרשותכם בכל 
שאלה בנושא גאולה ומשיח בוואצפ 

שמספרו 053.489.5082

רוצים לעזור לנו להגיע אל קהלים חדשים?
חפשו אותנו ברשתות החברתיות והפיצו 

למכריכם את בשורת הגאולה
חפשו אותנו בפייסבוק, טלגרם, טוויטר 

ובשאר הרשתות החברתיות

ועכשיו, 
מתכוננים 

 ל’הקהל’
הגדול מכולם

קורה.  היה  זה  שנים  לשבע  חת 
ממדינות  ואפילו  הארץ  קצוות  מכל 
ישראל,  עם  כל  נאספו  רחוקות, 
קטנים.  ילדים  ואפילו  נשים  אנשים, 
המקום:  הסוכות.  חג  מוצאי  המועד: 
מעמד  האירוע:  המקדש.  בית  רחבת 

הקהל.
וכך מצווה התורה: "מקץ שבע שנים, במועד שנת 
את  לראות  ישראל  כל  בבוא  הסוכות,  בחג  השמיטה 
התורה  את  תקרא  יבחר,  אשר  במקום  אלוקיך  ה'  פני 
הזאת נגד כל ישראל באזניהם. הקהל את העם, האנשים 
והנשים והטף וגרך אשר בשעריך, למען ישמעו ולמען 
כל  את  לעשות  ושמרו  אלוקיכם,  ה'  את  ויראו  ילמדו 

דברי התורה הזאת".
המשנה במסכת סוטה מתארת את המעמד: "פרשת 
המלך כיצד? מוצאי יום טוב הראשון של חג, בשמיני 
במוצאי שביעית, עושין לו בימה של עץ בעזרה, והוא 
שנים  שבע  "מקץ  לא(:  )דברים  שנאמר  עליה,  יושב 

במועד" וגו'. חזן הכנסת נוטל ספר תורה ונותנה לראש 
הכנסת, וראש הכנסת נותנה לסגן, והסגן נותנה לכהן 
ומקבל  עומד  והמלך  למלך,  נותנה  גדול  וכהן  גדול, 

וקורא יושב..."
הרמב"ם בהלכות חגיגה, מפרט עוד מספר פרטים 
הנוגעים לאופן קיומה של המצווה: "תוקעין בחצוצרות 
חכמים  אפילו  העם...  את  להקהיל  כדי  ירושלים  בכל 
גדולים שיודעים כל התורה כולה חייבין לשמוע בכוונה 
גדולה יתרה, ומי שאינו יכול לשמוע מכוין לבו לקריאה 
ויראה  האמת.  דת  לחזק  אלא  הכתוב  קבעה  שלא  זו 
שומעה,  הגבורה  ומפי  בה  נצטוה  עתה  כאילו  עצמו 

שהמלך שליח הוא להשמיע דברי הא-ל".
המפעימה  התמונה  עולה  אלו,  מתיאורים  ואכן, 
שהיה  האירוע  מחוויית  מקצת,  ולו  לנו,  המעבירה 

מתרחש אחת לשבע שנים בבית המקדש.
"שנת  הינה  )תשפ"ב(  הנוכחית  והשנה  מאחר 
בחודש  מיד  אומרת  זאת  זו,  שנה  במוצאי  השמיטה", 
החגים המתקרב, במוצאי חג הסוכות, תיערך המצווה, 

המצווה אותה קיימו בבית המקדש רק אחת לשבע שנים, 
הולכת ומתקרבת  באפשרותנו להרחיב את קיומה, 

אפילו יותר ממה שהיה אז. איך עושים זאת ומה נדרש 
מאיתנו?  ואם יש לכם תוכניות לחגים, זה הזמן לשנות 

אותן ולהצטרף לאלפי הנוסעים ל-770 בניו יורק

א

 כ״ט מנחם-אב ה'תשפ"ב לפתוח את העיניים
)26.08.2022(

לזכות אהרן הלוי בן חיה
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ברוב עם בבית המקדש השלישי, לו אנו מצפים שיירד 
מוכן מהשמים בכל רגע.

אלא, שיחד עם זאת, עושים אנו את ההכנות לזכור 
שבה  המתכונת  ובאותה  הנוכחי,  באופן  המצווה,  את 

ציינו זאת במהלך שנות ה'הקהל' האחרונות.

דווקא עכשיו
המקדש  בית  חורבן  לכאורה, 
האפשרות  על  הקץ  את  הביא 
לקיום המצווה. מאחר ואין לנו את 
עליו  במועד  להיכנס  האפשרות 
המיועד  במקום  התורה,  מצווה 
אפשרות  לנו  אין  ומשכך  לכך, 
שליט"א  שהרבי  אלא  לקיימה. 
עיקרה  כי  מסביר  המשיח  מלך 
יחד,  להתקהל  היא  המצווה  של 
כמה שיותר יהודים, כדי להתחזק 
וליראה אותו,  בדביקות בדרך ה' 
ומשכך  מציינת,  שהתורה  כפי 
תקנתו",  זוהי  "קלקולו  דווקא 
המקדש,  בית  חורבן  דווקא 
מאפשר לנו להתקהל יחד, לא רק 
במוצאי חג הסוכות, אלא לאורך 
ה'  בבית  רק  ולא  כולה;  השנה 
מחליטים,  עליו  מקום  בכל  אלא 
אותן  מתוך  זאת  עושים  וכאשר 
לקיים  אפשר  בכך  הרי  החלטות 
המתאפשר  באופן  ה'הקהל'  את 
לנו, ואדרבה, אפילו יותר פעמים 

ומקומות ממה שהיה אז.
מתקיימים  בהוראתו  ואכן, 
הקהל  אירועי  זו,  שנה  לאורך 
נאספים  בהם  וארציים  מקומיים 
התקנה,  מקיום  כחלק  המונים 
במהלך  יתפרסם  שבוודאי  וכפי 
ביותר שאנו,  ימות השנה. חשוב 
כל אחד מאיתנו, יעשה כל מאמץ 

כדי ליטול חלק באירועים אלו.
יתרה  חשיבות  זאת,  עם  יחד 
המסורתית  להתאספות  נודעת 
ובמיוחד  שנה,  מדי  המתקיימת 
הרבי  של  בחצרו  שכזו,  בשנה 
לשם  המשיח,  מלך  שליט"א 
רחבי  מכל  המונים  נוהרים 
העולם, כדי לחגוג את ימי חודש 
תשרי בכלל ואת ימי חג הסוכות 

ושמחת תורה בפרט.
על  משפחות  רבים,  אלפים 
ילדיהן לצד זקנים וצעירים רבים 
מכל  הארוכה  הדרך  את  עושים 
קצוות העולם, במטוסים המביאים 

אותם כמעט מכל מדינה שעל פני 
באים  הדור,  נשיא  אצל  מתאספים  הם  יחד  הגלובוס, 
לחסות בצילו של הרבי שליט"א מלך המשיח, ב-770 

בניו יורק.

שם, בניו יורק
הרגעים  אך  כולם,  בעבור  הדרך  היא  קלה  לא 
השנה,  ימות  לכל  הברכה  השפעת  המרוממים, 
והתרוממות הרוח והנפש כפי שמקבלים במקום הזה, 

אי אפשר לקבל בשום מקום שהוא.
המשיח  מלך  שליט"א  הרבי  מתייחס  נדיר,  באופן 
שהוציא  מיוחד  בקונטרס  זה.  במקום  דווקא  למיקומו 
שם  יורק,  בניו  אשר  ב-770  כי  הוא  קובע  לאור, 
ישראל  בני  וראש  הדור  נשיא  של  משכנו  מקום  הוא 
שבדורנו עדי הגאולה האמיתית והשלימה. לא זו בלבד, 
אלא מקום זה עצמו יהיה המקום אשר בו יתגלה בית 

המקדש השלישי ומשם יועתק יחד איתו לירושלים שם 
לא  לרעהו.  צמודים האחד  שני המבנים כשהם  ישכנו 
לחינם נקבעה הגימטריה של מספר הבית )770( ל"בית 
משיח" וגם לערך המספרי של המילה "פרצת" כשבכך 
ניתן הרמז לפעולת הפצת המעיינות והאור הרוחני בכל 

וקדמה,  ימה  "ופרצת  זה:  ממקום  דווקא  תבל,  קצווי 
וצפונה ונגבה".

כמו אז
יש  החגים,  חודש  למועד  עד  שנותרו  הימים  את 
ההשתתפות  על  להחליט  כדי  לנצל 
כי  לוודא  ההמונית.  בנסיעה 
בתוקף  ברשותכם  אשר  הדרכון 
מעת  קדימה  שנה  חצי  )לפחות 
הטיסה המתוכננת(, אשרת כניסה 
בתוקף  היא  אף  הברית  לארצות 
ולהזמין כרטיס טיסה אצל סוכני 
זמן  למועד  יורק  לניו  הנסיעות 

שמחתנו.
לבצע  ההחלטה  קבלת  עצם 
בהתאספות  הרצון  עצם  זאת, 
התקיים  לא  כמותה  זו,  ענקית 
בעת  המקדש,  בית  חורבן  מאז 
רבים  אלפים  כאשר  החגים,  ימי 
ימים  במשך  יחדיו,  שוהים 
ארוכים כל כך, ומתעלים בתורה 
ובתפילה, הרי שבכוחה לזרז את 
הגאולה האמיתית והשלימה, אז 
תושלם ההתאחדות האמיתית של 
כל עם ישראל, מכל העולם ומכל 
הדורות יחדיו, סביב השפעתו של 

מלך המשיח.
מצוות  את  נקיים  בוודאי  ואז 
כאשר  בתורה,  כציוויה  ההקהל 
של  המלך  את  כולו,  העם  ישמע 
עם ישראל - הרבי שליט"א מלך 
המשיח, כשהוא קורא את התורה 

הזאת מול העם כולו.

סיוע משמים
החל מהתאריך ט"ו במנחם אב, 
וחתימה  "כתיבה  לאחל  מתחילים 
ימי  ומתוקה",  טובה  לשנה  טובה 
חודש  שימי  ובוודאי  אב  חודש 
לקראת  להכנות  מוקדשים  אלול 
מנחם  חודש  של  מזלו  תשרי.  ימי 
התיבות  כשראשי  אריה,  הוא  אב 
את  מסמלות  אריה  המילה  של 
יום-הכיפורים  ראש-השנה,  אלול, 
הקיץ,  בשיא  גם  רבה.  והושענא 
בחופשה,  מבלה  גדול  חלק  כאשר 
כבר עושים את ההכנות הרוחניות, 
חודש  ימי  לקראת  הפיזיות  גם  אך 

תשרי.
בשעה ששורות אלו נקראות, אולי 
נדמה כי יש זמן עד לחגים, ומי יודע מה יהיה עד אז, אך 
אנו כבר יודעים, כי מי שמכין את עצמו, ורוצה באמת 
בדביקות בו, הקדוש ברוך הוא מסייע בעדו לקיים את 

רצונו.
בו,  בדביקות  הוא  יהודי,  כל  של  האמיתי  רצונו 

ובקיום הוראותיו.
הדרך  היא  המשיח,  מלך  שליט"א  לרבי  הנסיעה 
של  כוחה  את  למצוא  הדרך  היא  א-ל,  בית  העולה 
הנשמה, ולגלות את בחינת היחידה אשר בכל אחד, הוא 
המקום בו שורה השכינה הקדושה, כפי שהיתה שורה 
נעשה כל  לנו. האם  ומצפה  בבית המקדש. הכל מוכן 
שתלוי בנו כדי לשאוב קדושה זו? התשובה תלויה בכל 

אחד.
המערכת

הנסיעה לרבי שליט"א 
מלך המשיח, 770 הוא 

המקום בו שורה השכינה 
הקדושה, כפי שהיתה 

שורה בבית המקדש. הכל 
מוכן ומצפה לנו. האם 
נעשה כל שתלוי בנו 

כדי לשאוב קדושה זו? 
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ערש הסטטיסטיקה הולדתו נעוצה 
בקשר עמוק עם יכולת המדע לצרף 
לשני,  אחד  רבים  משתנים  נתונים 
ומביניהם להסיק מסקנות בתחומים 
ולדוגמה  הנתונים.  נאספו  עליהם 
השפעת  בנושא  ממוצעים  נתונים  נאספו  אם 
הנתונים  בשקלול  אזי  החיים,  איכות  על  העישון 
הממוצעת,  התוצאה  את  מביניהם  להוציא  ניתן 
וממנה להבין כי ברוב המקרים עישון עלול להביא 

לתוצאות הביניים שנמדדו בסקר.
הנתון הסטטיסטי המוחלט ביותר עד לעת כתיבת שורות 
אלו, הוא שכל אדם שמת אי פעם במהלך ההיסטוריה - היה 
חי קודם לכן. אז האם עד כדי כך מסוכן לחיות בעולמנו, 

ברמה של סכנת מוות וודאית בסופו של התהליך?
וכעת בנימה של רצינות: אם היו אומרים לכם על תהליך 
מסוים, כי מבחינה סטטיסטית הוא מוביל בסופו במרבית 
האחוזים אם לא בכולם - למוות, האם הייתם בוחרים לבצע 
את אותו תהליך? הרצון לחיות מוטבע באדם כבר מבקיעתו 
לחלל העולם, וההישרדות היא כלי הכרחי בעולם בו ישנן 

לעיתים סכנות והתרחשויות שליליות. 
יש  ואיזו אופטימיות  נולדנו למות,  כולנו  אז האם אכן 
הלולאה  במרוץ  בעצם  יש  מטרה  איזו  או  כאלו?  לחיים 

האינסופי הזה, כשתוצאתו העגומה ידועה מראש.

השלב שאחרי מה שאחרי
אך בטרם נדון על אחרי החיים, נקדים שלב אחד קדימה 
קורה  מה   - החיים  השלב שאחרי  אחרי  קורה  מה  ונגלה 

לאחר המוות?
לא  אם  בגאולה  ביותר  המופלאות  מהתופעות  אחת 
התרחשות  במסגרת  המתים.  תחיית  היא  שבהן,  הכבירה 

גופם  מקבריהם,  לחופשי  יצאו  המתים  כלל  זו  מיוחדת 
ייבנה מחדש, והם ישובו ויתהלכו בינינו כאחד האדם.

תארו לכם: לפגוש מחדש אהובים שנלקחו מאתנו. 
לראות פנים מול פנים דמויות מן העבר, שהכרנו רק 
מתמונות ומסיפורים. ולצבוט עצמנו כדי לוודא שאיננו 
ונושמים  חיים  מולנו  חולמים בהקיץ, בשעה שיעמדו 
אבות האומה או אישים דגולים מהתנ"ך וההיסטוריה 

היהודית.
אכן סיפור התחייה נשמע כמו חלום, אך זהו חלום 

שעומד להתגשם בקרוב מאוד.
אישי  באופן  להכיר  לכם  יצא  שלא  לוודאי  קרוב 
לאו  היא  זו  תופעה  אולם  מקברם.  שיצאו  אנשים 
דווקא כזו חדשנית וברזומה שלה ישנם מקרים כאלו 

וההגיון  הדעת  אל  שמקרב  מה  בעבר.  שהתרחשו 
את האמונה המוחלטת בהתרחשות המופלאה הזו 

בעתיד, אמונה שנחשבת לעיקר ביהדות.
תופעה  בהחלט  היא  תחיית-המתים  זאת,  כל  עם 
מתים  יום  בכל  לנו.  המוכרת  מההוויה  לחלוטין  המנותקת 
אנשים שהגיעה שעתם, גופם נטמן באדמה ונשמתם נפרדת 
מהגוף ועוברת לעולם שכולו טוב. חשוב לדעת, עוד בטרם 
התופעה  בעצם,  כי   - בעתיד  לקרות  שצפוי  למה  ניכנס 
המופלאה של תחיית-המתים כבר התגשמה בעבר, ואפילו 

יותר מפעם אחת.
בשעה  סיני,  הר  במעמד  כי  מספרים  חז"ל  לדוגמא: 
שנשמע קולו של הקדוש-ברוך-הוא “אנוכי השם אלוקיך" 
- פרחה נשמתם של כל בני-ישראל. לאחר מכן, כדי לשמוע 
בטל  הקדוש-ברוך-הוא  להן  “החזירה   - הבא  הדיבר  את 
שעתיד להחיות בו מתים". וכך “על כל דיבור ודיבור פרחה 
נשמתם" - ולאחר כל דיבר, עברו בני-ישראל תהליך הדומה 

לתחיית-המתים העתידנית.
מקרים נוספים של תחייה המתועדים 

בתנ"ך הם אליהו הנביא שהחיה את 
תלמידו  ואלישע  הצרפית,  בן 
השונמית.  בן  את  שהחיה 

שלאחר  בדורות  גם 
בתקופת  מכן, 
 , ד ו מ ל ת ה
עדות  נרשמה 

רב  האמורא  על 
לתחייה  שקם  זירא 

רבה.  עמיתו  על-ידי 
בדורות הרבה יותר 

מאוחרים תועדו ארועים בהם הוקמו לתחייה גם גויים, לזמן 
מוגבל ולמטרה מסוימת. מסופר על מייסד תנועת החסידות 
גוי מעולם  יהודי עם  רבי ישראל בעל-שם-טוב, שהפגיש 
הגוי  של  מאחיינו  שימנע  מידע  ממנו  לשאוב  כדי  האמת, 
להציק לאותו יהודי. עוד מסופר על ילד יהודי בתימן שניחן 
בכוחות שמימיים, שהחזיר לחיים נסיך ערבי, כדי שיצביע 
הקהילה  מעל  האשמה  תוסר  ובכך  השפלים  רוצחיו  על  

היהודית.
ולתפוס.  לעכל  שקשה  סיפורים  אלה  כי  ספק  אין 
המציאות כפי שאנו מכירים אותה מציבה על הדעת מחסום 
גדול וכבד ומונעת ממנה להתרגל לרעיון. אבל הסיפורים 
הללו הן עובדות היסטוריות מוחלטות. עובדות שמלמדות 
כי האפשרות של חיים מחדש אכן קיימת - ומתגשמת לפי 

החלטה או הסכמה של הקדוש-ברוך-הוא.
אבל למה באמת שהוא יחליט על זה? מדוע שיגיע לפתע 
כל  את  להקים  ברצונו  כי  הבורא  יחליט  בו  מסוים  רגע 

המתים לתחיה בממדים כל כך כבירים?
רבינו,  ממשה  בעל-פה  שהגיעה  מסורת  זוהי  ובכן, 
וכדוגמה  מפורשים.  רמזים  עליה  יש  שבכתב  ובתורה 
נביא מהם את מצוות תרומה בה אנו מצווים להפריש 
מן התרומה ולהביאה אל אהרן הכהן. כמו כל המצוות 
שנכנסו  לאחר  חלה  זו  מצווה  גם  בארץ,  התלויות 
לארץ - מה שאומר שאהרן הכהן כבר לא היה 
עמם. ועל כך אומרת הגמרא כי זו אמירה 
מהתורה על כך שאהרן הכהן עתיד לקום 
בגאולה בתחיית המתים ואו אז נביא לו את 

כל המעשרות.

החטא ותיקונו
כך כותב הרמב"ם: “תחיית המתים הוא יסוד מיסודי 
בדת  דבקות  ולא  דת  ואין  השלום,  עליו  רבינו  משה 

יהודית למי שלא יאמין זה".
התייחסות הרמב"ם לאמונה בתחייה במילים 
נחרצות מלמדת על מרכזיותה וחשיבותה. לא 
רק זאת, אלא שהרמב"ם, שערך את רשימת 
את  מיקם  היהודית,  האמונה  עיקרי 
האמונה בתחייה בחתימת הרשימה. 
מדוע אם כן אכן חשוב כל כך 

להאמין בתחיית המתים?
נעוצה  התשובה 
שבתחיית- בכך, 

שלובה  המתים 
ת  י ל כ ת ה
בריאת  של 

העולם.

אין דבר יותר משמח מחיים חדשים שבאים לעולם, ואין דבר יותר מעציב מחיים שמסתיימים באורח 
טראגי. אבל הגלגל הזה עומד בקרוב להעצר ולהעניק לכולנו חיי נצח, ולהקים גם את כל המתים 

מקבריהם. כל הפרטים שרציתם לדעת על תחיית המתים. תחקיר מיוחד • שקד איש שלום

הסטטיסטיקה שלא רואה ממטר, 
בקרוב תיתן לכולנו חיי נצח

לוויות, בכי, הספדים, פרידה מצערת ושוברת לב - כל אלו 
הופכים להיות נחלת העבר! המהפך כבר כאן
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הבורא יצר את העולם למטרה מסוימת, שתושג בשלמות 
רק בזמן תחיית המתים, ולכן האמונה בתחייה חד היא עם 
האמונה בכך שיושלם הרצון האלוקי. וכן להיפך - כפירה 

כהתכחשות  כמוה  בתחייה 
של  המושלמת  להתגשמות 

הרצון האלוקי.
הדברים,  של  ראויה  להבנה 
קדמונית  לתקופה  לחזור  עלינו 
אדם  שבילו  הקצר  הזמן  אל   -
שנוצרו,  ביום  בגן-עדן.  וחווה 
לטעום  שלא  וחווה  אדם  נצטוו 

מעץ הדעת.
אלמלא  כי  אומרים  חז"ל 
עברו על האיסור - לא היו מתים 
לעולם. ולא רק הם - כל המושג 
אצל  כלל  קיים  היה  לא  מוות 
חיים  בעולם,  החיים  היצורים 
הטבעית  הגרסה  הם  נצחיים 
שתכנן הבורא לגוף, והמוות הוא 
רצויה  ובלתי  מאוחרת  תוספת 

כלל.
עץ  מפרי  החוטאת  האכילה 
של  גופם  את  סיאבה  הדעת 
ערבבה  שהיא  בכך  האוכלים, 
הקיימים  והקדושה  הטוב  את 
ורק  ורוע.  מוות  עם   - בתוכם 
על  המוות,  הבורא את  יצר  לכן 
מנת שלרוע לא יהיה קיום נצחי. 
שאוב  כן,  אם  המוות,  מקור 

מהטומאה שבאה לעולם לאחר חטא עץ הדעת.
כוחות  התגברות  של  השלכה  הוא  המוות  למעשה, 
הדעת  עץ  חטא  רוחניים, שמאז  סיאוב  כוחות   - הטומאה 

חוסמים ומפריעים להתגלות הקדושה האלוקית בעולם.

כי  מוסיף,  המשיח  מלך  שליט"א  מליובאוויטש  הרבי 
בעצם יש בתחייה גם מוטיב של הגינות: הגוף היה שותף 
מלא לקיום המצוות, ואין זה הוגן כי לא ייהנה לעתיד לבוא 
הרבי  מהן.  שנוצרה  מהקדושה 
משתמש  המשיח  מלך  שליט"א 
על  בחז"ל  שמופיע  במשל  כאן 

רעיון דומה:
היה מלך ולו היה פרדס נאה, 
וחפצו של המלך היה שיד אדם 
לא תיגע בו, ולכן הוא הושיב בו 
ואחד  עיוור  אחד  שומרים:  שני 
’עצי  לעיוור:  החיגר  אמר  חיגר. 
הפרדס נושאים פירות נפלאים. 
ואכוון  כתפיך  על  אותי  הרכב 
אוכל  וכך  ללכת,  להיכן  אותך 
לקטוף מהפירות להנאת שנינו‘. 

וכך עשו.
כאשר הגיע המלך וזיהה את 
להתחמק  השומרים  ניסו  הנזק, 
'הלוא  אמר:  העיוור  מהאמת. 
יכולתי  כיצד  רואה.  אינני 
'האם  אמר:  והחיגר  לקטוף?'. 
לזוז  בכלל  יכול  שכמותי  נכה 

מהמקום?‘.
דיו.  פיקח  היה  המלך  אולם 
הוא הרכיב את החיגר על כתפי 

העיוור וכך הענישם.
בעונש,  עוסק  המשל  כי  אם 
הוא משמש הסבר עקרוני גם על 
מתן שכר: קיום המצוות מותנה בשותפות הדדית בין הגוף 
אפשרות  שום  להם  אין  מזו,  זה  נפרדים  וכשהם  והנשמה. 
לקיים מצוות. ומשום כך גם את השכר על קיום המצוות - 

ראוי שיקבלו כשהם ביחד.

מצוות.  שקיים  יהודי  כל   - בתחייה?  לקום  יזכה  מי 
הקדושה שאפפה את גופו בהעלם בזכות המצוות - מצפה 

לו לתקופת התחייה, עת יוכל ליהנות מהתגלותה בו.

אלו שלא יקומו לתחייה
אבל אם חשבתם שתחיית המתים היא לכולם, מסתבר 
שישנם כאלה שלא יקומו בתחיית-המתים - וזו לא תהיה 

החמצה, אלא זכות!
אדמות  עלי  כעת  החיים  אנו,  כלפינו  אמורים  הדברים 
תחיית- והתרחשות  הגאולה  להופעת  רגע  בכל  ומצפים 

המתים. הרבי שליט"א מלך המשיח מחדש, על בסיס כתבי 
קבלה וחסידות, כי אנו נעבור אל חיי הנצח שלאחר התחייה 
– מבלי לעבור תהליך של תחייה. כלומר: לעולם לא נמות!

תשוב",  עפר  "ואל  הראשון  לאדם  שנאמר  אף-על-פי 
ומפרשים חז"ל כי זהו ציווי כביכול, שקיומו מוטל על כל 
גוף אנושי. בספר הזוהר גם נכתב, כי כדי להכיל את גילויי 
מזוכך  גוף  צריכים  הימים  אחרית  של  הנשגבים  האלוקות 
מאוד – וכיצד יהיה לנו גוף כזה, אם לא ירקב גופנו הישן 

וייבנה לנו חדש בתחייה?
מחדש הרבי שליט"א מלך המשיח, כי יש חלופה רוחנית 
תחושת  של  מוחלטת  והמתה  התבטלות  הפיזית:  למיתה 
וכמו שאומרים בסיום כל תפילת עמידה  הישות העצמית. 
כזו  תחושה  תהיה".  לכול  כעפר  "ונפשי  עשרה'(:  )'שמונה 
הזיכוך  לדרגת  הגוף  את  לרומם  יכולה  לכול'  'כעפר  של 
גם  ועמה  העצומים,  האלוקות  גילויי  להכלת  הנדרשת 

יוצאים ידי חובת הציווי “ואל עפר תשוב".
אנו, החיים כעת עלי אדמות, נעבור “המתה" כזו ברגע 
הראשון שגופנו ייחשף לקדושה הצרופה שתשרור בגאולה 

וכך נחסוך מעצמנו את המיתה הפיזית.
שליט"א  הרבי  אמר  אלה  דברים  כי  לציין  המקום  כאן 
מלך המשיח גם על עצמו, ובהחלטיות שאין לערער עליה, 
וזהו המקור לאמונת החסידים בכך שחיי הרבי ממשיכים 

וימשיכו ברצף עד לתקופת הגאולה ועד בכלל.

Berthold Werner :מצבות בבית העלמין היהודי בהר הזיתים, ירושלים צילום

הדברים אמורים כלפינו 
אנו, החיים כעת עלי 
אדמות ומצפים בכל 
רגע להופעת הגאולה 

והתרחשות תחיית-
המתים. הרבי שליט"א 
מלך המשיח מחדש, 
על בסיס כתבי קבלה 

וחסידות, כי אנו נעבור 
אל חיי הנצח שלאחר 

התחייה – מבלי לעבור 
תהליך של תחייה. 

כלומר: לעולם לא נמות!
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נשיא  כי  התבשרנו  האחרונים  בשבועות 
את  לתחייה  הקים  פוטין,  ולדימיר  רוסיה 
לפני  שניתן  כבוד  תואר   - הגיבורה"  "האם  פרס 
שיולדות  לאמהות  ברוסיה  שנים  עשרות  כמה 
רוסיה  כאשר  קורה  זה  יותר.  או  ילדים  עשרה 
ניצבת בפני בעיה דמוגרפית מצטברת בעשרות 
השנים האחרונות שאף החריפה במהלך הסכסוך 

המתמשך עם אוקראינה.
ותואר  הפרס  את  ילדים, תקבל  שילדה עשרה  אשה 
הכבוד בהגיע הילד העשירי וזאת בתנאי ששאר הילדים 
שירותם,  בעת  המולדת  מזבח  על  מתו  או   - בחיים 

בנסיבות חירום או בפעולות טרור וכדומה.
הפרס, מיליון רובל, שווה לסביבות 16,000 דולר ולכ- 
בשנת 1944  המועצות  בברית  נוסד  והוא  ש"ח   53,000
האוכלוסיה  נפגעה  בה  השניה  העולם  מלחמת  לאחר 

אנושות.
בעשרות השנים האחרונות שוב האוכלוסיה הרוסית 
מגיפת  בעת  שהתחזק  מה  מתמדת,  ירידה  במגמת 
על  פוטין  שהכריז  המלחמה  עם  והתעצם  הקורונה 

אוקראינה, בה אבדו עשרות אלפי חיילים רוסים. כמות 
נתון   ,1.6 על  עומדת  ברוסיה  הילדים הממוצעת לאשה 

נמוך לכל הדעות.
אצל  מזורז  בקצב  ילודה  הוא  הגאולה  מייעודי  אחד 
מצרים  שיעבוד  בזמן  הלידה  לקצב  בדומה  ישראל,  בני 
שאז 'ובני ישראל פרו וישרצו וירבו ויעצמו במאוד 
מאוד'. אחת הסיבות לכך היא לקיים את הבטחתו של 

הקב"ה לאברהם אבינו: 'והיה זרעך כעפר הארץ'.
קצב  יהיה  מה  ידוע  טרם  העולם,  לאומות  באשר 
ניתן  הילודה שלהם בגאולה העתידה, אך רק רמז לכך 
למצוא בשיחתו המתועדת של הרבי שליט"א מלך המשיח 
עם האדמו"ר מסדיגורא שהגיע לביקור. בין הדברים אמר 
הרבי שליט"א מלך המשיח, כי על היהודים בארץ ישראל 
לדאוג  להם  ואין  הילודה,  את  ולעודד  להשקיע  לדאוג 
משום  זאת,  עם  יחד  הערבית  הילודה  לצמיחת  בקשר 
שגם הם מצווים ליישב את עולמו של הקב"ה כחלק מ-7 

מצוות בני נח בהן מחויבת האנושות כולה.
הפרס שמעניק פוטין לעידוד הילודה, מהווה תזכורת 
כל מה  כי  בימות המשיח בהם מתגלה  נמצאים  אנו  כי 
שברא הקב"ה בעולמו לא ברא אלא לכבודו וכל הבריאה 

מיישרת קו אט אט לרצון האלוקי.

פוטין מעודד ילודה ברוסיה לאחר שפל בן עשרות שנים בדמוגרפיה הרוסית • זה קשור לגאולה? 
והאם הרבי שליט"א מלך המשיח מעודד ילודה גם בקרב אינם יהודים? • פרו ורבו ומלאו את הארץ

מיליון רובל לאם הגיבורה

גל עליה אדיר: מספר שיא של 
עולים חדשים לארץ ישראל

העליה לארץ הקודש בשנתיים האחרונות התעצמה והתגברה במאות אחוזים • רוסיה מובילה במספר העולים • יחד עם 
עידוד העליה הברוכה, על הממשלה למנוע את השתקעותם של גויים בארץ • ואתם תלוקטו לאחד אחד בני ישראל

מושקא רותם

אותם  האחרונה  השנה  בחצי  העליה  נתוני  סיכום 
פרסמו הלשכה המרכזית לסטטיסטיקה ומשרד 
נראו  שלא  נתונים  מעלים  והקליטה,  העליה 
 30,000 מעל   - האחרונים  בעשורים  כמותם 

עולים בתקופת הלחימה באוקראינה.
אם בתחילה מרבית העולים הגיעו מאוקראינה, הרי שעם 
התמקדות הלחימה הרוסית באזורים ספציפיים באוקראינה, 
מרבית העולים מגיעים דווקא מרחבי רוסיה שמתמודדת עם 

משברים פנימיים וכלכליים עמוקים.
 -  60% מעל   - נשים  הינן  מאוקראינה  העולים  מרבית 
יציאת  על  אוקראינה  ממשלת  שהטילה  איסור  משום  וזאת 
בקרב  ולחימה.  הגנה  לצרכי  מסוימים,  בגילאים  גברים 
על  ועומד  מאוזן  לנשים  גברים  בין  היחס  מרוסיה,  העולים 

50.8% נשים ו- 49.2% גברים.
עוד פורסם לא מכבר על ידי משרד העלייה והקליטה כי 
בעשרות השנים האחרונות עלו לישראל 3,372,035 יהודים, 
כאשר שנת העלייה הנרחבת ביותר הייתה ה'תש"ט )1949(, 
שבה עלו 239,954 יהודים, ושנת העלייה המצומצמת ביותר 
הייתה ה'תשמ"ו )1986(, שבה עלו רק 9,506 יהודים. בעשור 

אלף   289 לישראל  עלו   ,)2012( ה'תשע"ב  מקיץ  האחרון, 
יהודים - 28% עלו מרוסיה, 20% מאוקראינה, 14% מצרפת, 

11% מארצות הברית ו- 3% מאתיופיה.

לא לגויים
עליית היהודים לארץ הקודש מסמלת את אחד מייעודי 
ישראל.  לארץ  הגלויות  כל  יתקבצו  אז  המרכזיים,  הגאולה 
ייעוד שעל פי דברי הרבי שליט"א מלך המשיח כבר התחיל 

להתרחש לפני כשלושים שנה.
יחד עם העליה הברוכה, על הממשלה לעמוד על המשמר 
מה  לארצנו,  יהודים  אינם  של  כניסתם  את  לאפשר  שלא 
שמקעקע את הצביון היהודי ויוצר בעיות משמעותיות ביותר 
בערי ישראל. בנוסף לכך, מצוקת הדיור אינה סוד, ועלותו של 
סל הקליטה ידועה ומפורסמת, אין לנו משאבים להכניס לכאן 
כאלו   - יהודים  שיותר  כמה  ולהכניס  להיערך  עלינו  גויים, 

שנולדו לאם יהודיה או נתגיירו כהלכה.

להתכונן לעליה הגדולה
המשיח  מלך  שליט"א  הרבי  קרא  ה-90  שנות  לקראת 
לממשלת ישראל להתכונן לקליטת מסת עולים גדולה מברית 
המועצות. באותם ימים איש לא חלם ולא חזה את נפילת מסך 

הברזל והעליה הגדולה.
באמצעות  המשיח  מלך  שליט"א  הרבי  של  פעולותיו 
שיכון  בדמות  פורתא  נחמה  היוותה  הקודש  בארץ  חסידיו 
לעולים שנבנה בפאתי ירושלים ולצידו אלפי מקומות עבודה 

תעשייתיים.
הגדולה  לעליה  להתכונן  עלינו  הגאולה,  ערב  כיום, 
והנצחית, קיבוץ נדחי ישראל מכל העולם כולו לארץ הקודש 
מקום  יהיה  לדאוג,  מה  אין  והשלימה.  האמיתית  בגאולה 

לכולם.

צילום: דוברות אל על עולה נרגש מחזיק ספר תורה 

הציווי מלמעלה, הסיוע )גם( מממשלת פוטין

מנחם אמיתי
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הנפש  לבריאות  המרכז  עובדי 
הפגינו  תקווה  בפתח  גהה 
בריאות  מערך  הזנחת  על  במחאה 
הפעילות  את  ושיבשו  הנפש, 
השוטפת. במסגרת מחאת העובדים, 
הטיפולים במרפאות האמבולטוריות 
בשער  שנערכה  בהפגנה  נעצרו. 
השתתפו  הרפואי  המרכז 
פסיכיאטרים, מנהלי מחלקה, אחים, 
המפגינים  נוספים.  ועובדים  אחיות 
"יש  נכתב  עליהם  שלטים  נשאו 
ו"במחלקה  רופאים"  אין  חולים, 

צפופה אין החלמה".
המחאה התקיימה כחלק ממאבק 'פיקוח 
הרפואית  ההסתדרות  שמובילה  נפש' 
בריאות  במערך  יסודי  לשינוי  בדרישה 

הנפש הציבורי בבתי החולים ובקהילה.
הדרישות העיקריות של מאבק "פיקוח 
נפש" הן הגדלת כלל כוח האדם במרכזים 
הרפואיים בהתאם למתווה מוסכם, הקטנת 
למנוע  כדי  במחלקות  המאושפזים  מספר 
מאבטחים  תקצוב  צפיפות,  בתנאי  אשפוז 
בכל מחלקה ומרפאה שבה פועל השירות 
מיונים  תקנון  קידום  הפסיכיאטרי, 
מקורות  ללא  כיום  שפועלות  ומחלקות 
גיוס  וסובלות ממצוקה מתמדת,  תקציבים 
פסיכיאטרים למערכת הבריאות הציבורית 
ההמתנה  זמני  את  למינימום  לצמצם  כדי 
לשירות פסיכיאטרי ואימוץ וועדת האיכות 
בפסיכיאטריה )וועדת מלמד( על ידי משרד 
רפואת  למערך  חומש  כתוכנית  הבריאות 

הנפש.
בכירים,  מנהלים  השתתפו  במחאה 
רופאים ואנשי צוות. ד"ר דוד בן דור, יו"ר 
ועד הרופאים ומנהל מחלקת הנוער ב'גהה': 
"המטופלים נמצאים בצפיפות, בחוסר של 
מיטות, בתנאים ירודים. מחלקה צפופה לא 
מאפשרת טיפול סביר. אנחנו במצוקת כוח 
אדם אדירה. אנשים ממתינים חודשים על 
גבי חודשים לקבל טיפול במרפאה, המצב 
לעתים  אלא  משתפר,  לא  כמובן  שלהם 

מחמיר והם עלולים גם להגיע לאשפוז".
העובדים  ועד  יו"ר  מירזאיב,  זקין  מר 
הפסיכיאטריים  החולים  "בתי  ב'גהה': 
שיש  מינימלי  תקן  לכל  מתחת  עומדים 
גדול  מחיה  מרחב  יש  כלא  בבתי  למחיה. 
יותר מאשר בבתי חולים פסיכיאטריים. לא 
יתכן שבחדר שהתקן שלו לא עולה על שני 
אנשים.  חמישה-שישה  ישכבו  מטופלים, 

מידה.  קנה  בכל  טיפולית  רמה  תת  זה 
מעל קיבולת מסוימת של מספר חולים אי 
אפשר כבר לטפל. אותו אדם שלא התקבל 
במרפאה או במיון בזמן סביר, נקבל אותו 
חייבים  תוקפן.  אלים,  סוער,  יותר  מאוחר 
לא  אנחנו  הזה.  השלג  כדור  את  לעצור 
מוכנים להיות הבייביסיטרים של החולים, 
חשוב  בכבוד.  בהם  לטפל  רוצים  אנחנו 
בשטח,  המצב  את  ויראו  שרים  שיגיעו 

שחולה ישן על חולה".
ההסתדרות  יו"ר  חגי,  ציון  פרופ' 
הבריאות  "משרד  הבוקר:  אמר  הרפואית 
והחולים  השתיקה,  במדיניות  ממשיך 
את  משלמים  בהם  המטפלים  והצוותים 
המחיר. לא נהסס להחריף את הצעדים ככל 
שיידרש, על מנת להביא לפתרון המשבר. 
הבריאות  משרד  להנהלת  קורא  אני 
להיפגש באופן מיידי על מנת לקדם באופן 
וישימה, שתבטיח  מיידי תכנית מתוקצבת 
את איכות הטיפול הפסיכיאטרי לכל אזרח 

במדינת ישראל".
שנערכת  אחת  מחאה  בהפגנת  מדובר 
כחלק ממאבק הנמשך תקופה ארוכה ע"י 
לשיפור  הקורא  הרפואית,  ההסתדרות 
התנאים במוסדות לבריאות הנפש. בינתיים 
לא נרשמה התקדמות מצד משרד הבריאות 
והתיאורים  והעובדים,  הרופאים  בהבנת 
מתוך המחלקות מראים כי אכן יש לטפל 

במשבר בהקדם. אלא שחובה עלינו להביט 
להסיק  עלינו  מה  ולחשוב  הפרשיה  על 
ביכולתנו  חיוביים  מסרים  ואלו  ממנה 

להפיק מכך.
קיצונית  התפתחות  הן  הנפש  מחלות 
של הצורך הנפשי במנוחה וברוגע. הנפש 
דורשת כח ועוצמות שלא תמיד ניתנים לה, 
החוויות והחסכים הנובעים מהמחסור של 
הנפש, עלולים לפצוע אותה ולשרוט אותה, 
הדרך  ופגועה.  מצולקת  נותרת  היא  ובכך 
רבות  פעמים  עשויה  הנפש  מחלות  אל 
לעבור בחוסר הידע או היכולת של האדם 

להעניק לנפשו את מבוקשה.
בתשתיות  הקשים  הליקויים  כי  יתכן, 
ללמדנו  עשויים  הפסיכיאטרי,  השירות 
על כך שבתקופה הקרובה לא יהיה צורך 
במוסדות אלו, והבעיות הקשות והמצערות 
המביאות את הציבור להזדקק לשירותיהם, 
גם  ברור  הדבר  מחיינו.  יעלמו  פשוט 
באופן כללי על כל הבעיות הרפואיות, אך 
המענה  את  יקבלו  הנפש  רפואת  אתגרי 
וימנעו מראש באופן מיוחד. שכן לגבי כל 
בתנ"ך:  הנביא  לנו  מבטיח  רפואית  בעיה 
חרשים  ואוזני  עיוורים  עיני  תפקחנה  "אז 
ותרון  פיסח  כאייל  ידלג  אז  תפתחנה, 
מעקירת  נפרד  בלתי  חלק   - אילם"  לשון 
הרוע מעולמנו, הוא גם היעלמות הבעיות 

הבריאותיות.

המחלות  לגבי  רק  מדובר  אין  אך 
הפיזיות, שנגזר הקץ על גורלן, כי אם גם 
ובמיוחד על הבעיות הנפשיות. הנפש שלנו 
בנויה מהצימאון הבלתי פוסק. המנוע של 
האדם בחייו הוא התשוקה לכבוש יעד ועוד 
יעד - להשיג יותר ממה שיש לו עכשיו. זהו 
הצורך המובנה של הנפש שלנו - להתקדם 
זה  צורך  מובא  בתהילים  גם  ולהתעלות. 
של הנפש כדבר בריא וכתנאי להתפתחות 
וצמיחה - "ילכו מחיל אל חיל". אך כאשר 
הנפש צמאה ומשתוקקת לעלות ולהתפתח, 
לעשות  הנכונה  הדרך  את  מוצאת  ואיננה 

זאת, זו תחילתה של תאונה.
בנבואה  שהבטיח  כפי  מאוד,  בקרוב 
הרבי מליובאוויטש מלך המשיח שליט"א, 
של  המרכזי  המאפיין  הגאולה.  תגיע 
הגדול  אורו  גילוי  הוא  הגאולה,  תקופת 
של הבורא בעולם. אם היום אנו מורגלים 
אינן  הן  וגם  ורגעיות,  רק בהארות קטנות 
ממש  שבקרוב  הרי   - וברורות  מוחשיות 
כולנו נרגיש היטב את הבורא, ושום דבר 
אורו מאיתנו. כאשר  ואת  אותו  יסתיר  לא 
גילוי זה יהיה בעולם, הנפש תרגיש שלווה 
ושלימות. אז יפסק המרדף האינסופי אחר 
האושר, כולנו נוכל להנות ללא סוף מאורו 
האינסופי של הבורא. לכן, כאשר מדברים 
ראוי  הנפש,  לרפואת  במרכזים  בעיות  על 
לזכור שבקרוב מאוד כלל לא נצטרך אותם.

שביתת אזהרה במרכז הרפואי 'גהה' לבריאות הנפש: "בבתי כלא יש מרחב מחיה גדול יותר" • 
הצוות השבית את פעילות אשפוז היום והפגין בשער המרכז הרפואי שבפתח תקווה, כחלק מהמאבק 
להקטנת הצפיפות והוספת כוח אדם במרכזים לבריאות הנפש • יו"ר ועד הרופאים: "אנחנו במצוקת 

כוח אדם אדירה. אנשים ממתינים חודשים לטיפול" • חשיפה: בקרוב יסגר המוסד כליל

נפשנפש דואבתדואבת

עובדי שירות הבריאות מפגינים בדרישה למציאת פתרון

נמצא הפתרון למשבר שירותי הבריאות הנפשית

יוסף אברמוביץ
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מורגלים  אנו  הישראלי  בשיח 
'חזרה  המונח  את  להבין 
עזיבת  של  מעשה  עם  בתשובה' 
מהנאות  התנזרות  הכללית,  החברה 
קיצוני באורח החיים,  העולם, שינוי 

ומהפך מקצה לקצה.
אך מעניין לגלות כי גם בקרב צדיקים 
לחזור  'שנזכה  האיחול  רווח  גדולים 
משורש  מגיעה  תשובה  המילה  בתשובה'. 
שיבה, חזרה - ומשמעה הוא חזרת הנפש 

למקורה, הקדוש ברוך הוא.
חודש אלול, חודש התשובה, סימל מאז 
הלא-טובים  המעשים  תיקון  את  ומעולם 
שעשינו במשך השנה, ותשובה על כל מה 
שלא היה ראוי במעשינו. אך המונח תשובה, 
כפי שהסברנו אותו כעת, איננו מתקשר רק 
צער  והבעת  התנצלות   - השלילי  להיבט 
על מעשים לא ראויים, אלא שיבת הנפש 
לקרבת הבורא - התעלות רוחנית, שמחה 
וחיובית. לכן, מאז הוקמה תנועת החסידות 
מלך  מליובאוויטש  הרבי  בדברי  ובמיוחד 
כך  על  מיוחד  דגש  ניתן  המשיח שליט"א, 
ופחד  לצער  נרדף  שם  אינו  אלול  שחודש 
יום הדין. להיפך, אלול הוא חודש  מאימת 
אהבתו  את  שמבטא  החודש   - הרחמים 
בניו,  אלינו,  הבורא  של  הבלתי-מוגבלת 
מיוחד  באופן  אליו  להתקרב  לנו  ומאפשר 

בשמחה מחודשת.
כאן, כאשר אנחנו מדברים על העבודה 
ראוי  אלול,  בחודש  אחד  כל  של  הפרטית 
על  החסידות  בתורת  המוסבר  את  לציין 
יחודי  באופן  שמאירה  המיוחדת  הדרגה 
בחודש אלול - אלו הן י"ג מידות הרחמים, 

שלוש עשרה מידות מיוחדות המגלות את 
הקדוש  של  ללא-תנאים  ואהבתו  קרבתו 
ברוך הוא אלינו, הן המאפשרות את השיח 
הפתוח שיש לנו עם הבורא בחודש זה, הן 
אלו שנותנות לנו את ההזדמנות להתקרב 
אליו שוב, מבלי להביט על כל מה שמפריע 
למלך  זאת  המשיל  התניא  בעל  ומעיק. 

ובני  בארמונו  השנה  כל  שנמצא  מרומם 
העם הפשוטים אינם יכולים לגשת אליו, אך 
פעם בשנה הוא יוצא לשדה בפנים מאירות 
ומשוחח בשמחה עם כל אחד, ללא הבדלי 

מעמדות. זהו חודש אלול.
יש לחלק לשניים  את עבודת התשובה 
והמצב  אחד,  כל  של  הפרטית  עבודתו   -

הכללי של עם ישראל כולו. לעיתים עשויה 
אנהג  אני  אם   - מחשבה  בלבנו  לעלות 
אך  הצלתי,  נפשי  שאת  הרי  שצריך,  כמו 
מצב העם בכללותו הוא מורכב כל-כך, עד 
שאינני רואה אפשרות שהעם יתחזק ויחזור 
בתשובה, ממילא גאולה כללית לעם כולו 
לא נראית לי הגיונית. אך אם נקשיב לדברי 
הרבי מליובאוויטש מלך המשיח שליט"א, 

נגלה כי מדובר בטעות.
קרובה  שהגאולה  כך  אודות  בדבריו 
רגע,  בכל  להתרחש  עשויה  והיא  מתמיד 
על  המוטלת  התשובה  עבודת  כי  הסביר 
כבר   - לגאולה  שיזכו  בכדי  ישראל  עם 
עשו  יהודים  הדורות  במשך  הסתיימה! 
כך  טובים,  ומעשים  מצוות  הרבה  כל-כך 
ביחס  גם  הנדרשת.  העבודה  שהושלמה 
יהודי  כל  כי  הסביר  הוא  דורנו,  ליהודי 
הרהר פעם אחת בלבו כי ברצונו להתקרב 
ראויים  לא  מעשים  על  והצטער  לבורא, 
שעשה. הוא הסביר כי מחשבה זו נחשבת 
יהודי עשה תשובה,  וממילא כל  כתשובה, 

והעם מוכן לגאולה.
בתוכנו,  מכירים  שאנו  הבעיות  לגבי 
בהם  ודברים  שלנו  ראויים  לא  הרגלים 
מלך  הרבי  הסביר  להתחזק,  צריכים  אנו 
לב  לשים  יש  אכן  כי  שליט"א  המשיח 
לבעיות אלו, אצל כל אחד מאיתנו, אך לא 
כולה,  הגאולה  עבור  כמכשול  להחשיבם 
כמו פצע  תיקון.  הדורש  טכני  אלא כפרט 
קטן בגוף האדם, שאיננו הופך את האיש 
אלול  בחודש  אנו,  גם  כך  מסוכן.  לחולה 
מתוך  הקטנות  הבעיות  את  מתקנים  זה, 
שמחה, על כך שאנו זוכים להתקרב לבורא, 
תיקונים קטנים  הם  כך שאלו  על  ובעיקר 
ואחרונים, לקראת הגעת הגאולה השלימה 

בקרוב ממש.

בשנים האחרונות אירעה תפנית חדה בעולם התשובה • אין עוד צורך חיוני בחודש של מרירות ועצב 
• חודש אלול לובש פנים חדשות, שמחות ומאירות

חודש אלול רק מתחיל,
אך עבודת התשובה מאחורינו

מסימני חודש אלול: תקיעת שופר והתעוררות לתשובה

מהפיכת התשובה מגיעה ל... עולם התשובה
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אבל  בהפתעה,  הגיע  שזה  לא 
השמיטה  שנת  של  סיומה 
בולט  ומנוף  התרעננות  תחנת  היא 
רגע  לכן,  כולנו.  של  היהודית  לזהות 
- ההכנות הולכות  לפני שזה מתחיל 
השנה  לקראת   - תאוצה  וצוברות 
לטובה,  עלינו  הבאה  החדשה, 
שעומדת להתאפיין במגוון אירועים 
שנת  לרגל  במיוחד  והתכנסויות 

הַקְהֵל.
עם  במיוחד  מזוהים  אירועים  אילו  אז 
השנה הזו? ולקראת מה כדאי לנו להיערך? 
ההיסטורית  משמעותה  על  נרחיב  עוד 
הגדולה  החשיבות  ועל  הַקְהֵל,  מצוות  של 
שמיוחסת לה, אבל כעת נספר רק שהרעיון 
כתיקונו  התקיים  הַקְהֵל  שנת  של  המרכזי 
בבית המקדש הראשון והשני, מצוות הַקְהֵל 
מתייחסת לאירוע שמתקיים בבית המקדש 

בנוכחות כל עם ישראל.
האם זה רלוונטי לגבינו? ראשית, ודאי 
כניסת  קודם  עומדים  אנחנו  עוד  כל  שכן. 
השנה החדשה, ולפני חג הסוכות - מועד 
קיום מצוות הַקְהֵל - אנו ערוכים ובטוחים 
שאיננו  תרחיש  ויחיד,  אחד  בתרחיש 
מתבסס רק על משאלת לב חבויה ונרגשת 
שקיבלנו  נבואית  הבטחה  על  אם  כי   -
מהרבי מליובאוויטש מלך המשיח שליט"א 
לגבי דורנו ותקופתנו - הגאולה השלימה 
עומדת להתרחש בכל רגע, ועלינו להאמין 

בכך ובעיקר להיות מוכנים לכך.
שלנו  הראשונה  היסוד  הנחת  לכן, 
 - שבה  היא  הקרובה,  לשנה  בנוגע  כעת 
לראשונה, לאחר כמעט אלפיים שנות גלות 
- עם ישראל יזכה לקיים שוב את מצוות 
השלישי,  המקדש  בבית  כהלכתה,  הַקְהֵל 
באחדות מוחלטת סביב מלכותו של בורא 
העולם - הקדוש ברוך הוא - כאשר מלך 
פסוקים  כולו  העם  באזני  קורא  המשיח 
המהווים  מהתורה,  ומרכזיים  יסודיים 
תזכורת ורענון חשוב עבורנו על תפקידנו 
כיהודים, מקומנו מול הבורא, ומהותן של 

המצוות עליהן אנחנו מצווים.
הַקְהֵל  של  התורה  קריאת  חוויית 
רוחנית  כחווייה  בכתובים  מתוארת 
בני  כל  עבור  ומרגשת  מרוממת  מעוררת, 

להיערך  יש  כזה  ולאירוע   - המשפחה 
בהתאם. לכן, במקביל לצורך שלנו לעמוד 
המשיח,  של  בואו  לקראת  בהיכון  תמיד 
הקפדה  בעיקר  הדורשת  פנימית  הכנה 
בלימוד  והוספה  המצוות  בקיום  והידור 
עלינו  הקרובה  שבתקופה  הרי  התורה, 
להיערך גם לאירוע חשוב שיערך - בעזרת 
השם - לאחר התגלות המשיח, בחג הסוכות 
הַקְהֵל בבית המקדש.  הקרוב, והוא מעמד 
ברור כי יהיה זה אירוע מכונן בהיסטוריה 
של העם היהודי כולו, כאשר לאחר הפסקה 
אחת  את  היהודי  העם  מחדש  ארוכה,  כה 
לו  שניתנו  והמרגשות  החשובות  המצוות 

מאת הבורא.
גדול  אירוע  לקראת  ההכנות  את  אז 
עכשיו.  כבר  להתחיל  כדאי  שכזה  ומיוחד 
על  יתירה  בהקפדה  כמובן  מתבטאות  הן 
דרישות היהדות מאיתנו, מה שהופך אותנו 
השפעת  את  לקבל  יותר  ראויים  ל"כלים" 
כמובן  הַקְהֵל.  במעמד  הניתן  הרוחני  הכח 
המעמד  של  משמעותו  על  ללמוד  שכדאי 
וכיצד  המצווה  יסודות  סדרו,  על  הנשגב, 
הוא משפיע על חיי כל אחד מהמשתתפים.
אך בנוסף למעמד הַקְהֵל בבית המקדש, 
שהוא אירוע מרכזי ומשמעותי אך מתרחש 
פעם אחת בכל השנה, בחג הסוכות, הפכה 
לשנה  האחרונים  בעשורים  הַקְהֵל  שנת 
אינטנסיבית המקדמת באופן מיוחד ומרענן 
את חיזוק היהדות אצל כולנו. הדבר נעשה 
המשיח  מלך  מליובאוויטש  הרבי  בהנהגת 

חורבן  אחרי  כעת,  כי  שהסביר  שליט"א, 
מצוות  את  למנף  עלינו   - המקדש  בית 
הַקְהֵל, שניתנת לקיום אחת לשבע שנים - 

לאירוע המתפרס על פני שנה שלימה.
הוא  ה'הַקְהֵל'  רעיון  כי  הסביר  הוא 
ישראל  עם  כל  של  והתאחדות  התקהלות 
זאת  שמבהיר  וכפי  אחת,  מטרה  עבור 
על  בציוויו  בתורה,  הוא  ברוך  הקדוש 
האנשים,   - העם  את  "הקהל  המעמד: 
ילמדו  ולמען  ישמעו  למען  והטף…  הנשים 
לעשות  ושמרו  אלוקיכם  השם  את  ויראו 
מטרת  הזאת".  התורה  דברי  כל  את 
המעמד הוא חיזוק יראת שמיים בקרב עם 
לבורא,  היהודי  בין  הקשר  חיזוק  ישראל, 
וחיזוק העשיה בפועל של הוראות התורה 
הקדושה, המצוות אותן קיבלנו בהר-סיני. 
כל המטרות הללו מקודמות בשנה זו באופן 
'הַקְהֵל' - בכח של התכנסות ואחדות  של 
כללית - כזו הנותנת כח ותחושת שייכות, 
ומעוררת בכל אחד ואחת את הרצון להיות 
בקיום  ולהוסיף  ישראל,  בעם  פעיל  חלק 

המצוות ובלימוד תורה.
השנה  במהלך  ייערכו  לכך  בהתאם 
התכנסויות רבות, מגוונות ושונות בהיקפן, 
בחיבור  ישראל  עם  רבבות  חיזוק  למען 
השנה  כל  לאורך  היהדות.  וחיזוק  לבורא 
למען  מיוחדות,  קהילתיות  יוזמות  ייפתחו 
התחזקות פרטית של כל אחד בחיי היום-
יום, באופן קבוצתי - כאשר בידי כל אחד 
הוא  בו  מסויים  תחום  לבחור  האפשרות 

מעוניין להתחזק לקראת שנת הקהל.
הם  זו  שנה  עם  ביותר  המזוהה  הדבר 
כמות  המאחדים  כינוסים   - ענק  כינוסי 
בדומה  יהודים,  של  האפשר  ככל  גדולה 
המקדש  בבית  נערך  שהיה  מעמד  לאותו 
הגדול  בכח  נעוצה  לכך  הסיבה  זו.  בשנה 
יהודים.  של  המונית  בהתכנסות  שטמון 
רק  מתאפשרת  בציבור  תפילה  סתם  לא 
בנוכחות עשרה מישראל, שכן על התכנסות 
ומכיוון  שורה,  השכינה  שבה  נאמר  כזו 
שהיא  אלוקית,  נפש  שוכנת  יהודי  שבכל 
לא פחות מחלקיק קטן של הבורא בעצמו 
- הרי שהתכנסות גדולה של יהודים היא 
למעשה ריכוז של כח אלוקי וקדושה רבה 

יותר.
שעתידים  ענק  לכינוסי  בנוסף  לכן, 
כולו  בעולם  השנה  כל  לאורך  להיערך 
החשוב  הַקְהֵל  מעמד   - בישראל  ובפרט 
ההמונית  העליה  ספק  ללא  נחשב  ביותר 
בחגי תשרי אל ביתו של הרבי מליובאוויטש 
שבניו- בברוקלין  שליט"א  המשיח  מלך 

חגי  את  אלפים  חוגגים  במחיצתו  יורק, 
כמו  הַקְהֵל  בשנת  כאשר  שנה,  מדי  תשרי 
והחוגגים  העולים  כמות  גודלת  זו,  שנה 
להצטרף  כדאי  לכם  גם  שיעור.  לאין 
לחווייה הנפלאה הזו. שכן, אם ריכוז גדול 
של יהודית נותן כח רב, הרי שכמות גדולה 
של יהודים לצד צדיק הדור, מלך המשיח - 

היא חותם על הנפש לכל החיים.

בעוד שבועות בודדים תשקע השמש ותיכנס השנה החדשה, שהיא לגמרי לא עוד שנה - היא שנת 
הַקְהֵל • פעם בשבע שנים אנו מקבלים מהבורא מתנה גדולה: מצווה להתכנס ולהתאחד סביב יהדותנו 

ויראת השם שלנו • אז מה מצפה לנו השנה?

אחת לשבע שנים זה קורה:
היערכות שיא לקראת כניסתה 

של שנה סוערת ומרעננת במיוחד

בשנת הקהל נוסעים למלך המשיח. תשרי ב770 בשנים עברו צילום: חיים טויטו

אלפים יטוסו ל-770 ברכבת אווירית

טל רוזנברג
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“להודות ולהלל לשמך הגדול, על ניסיך”

יוסף עמנואל

מתרחשים  יום  בכל  סימן.  משמעותו  נס 
לב  שמים  לא  כלל  בדרך  אך  רבים,  ניסים 
נס  לנו  נותן  הוא  ברוך  הקדוש  לעיתים  אליהם. 
– סימן, ואנו רואים את הניסים בצורה מוחשית. 
ניסי  את  ישראל  בני  ראו  האחרונים  בשבועות 
ברוך  מהקדוש  סימן  וקיבלו  ועוד,  השחר'  'עלות 
שומר  ישן  ולא  ינום  ש"לא  ההבטחה  על  הוא 
קצרים  ניסים  סיפורי  לקט  לפניכם  ישראל". 

מהשבועות האחרונים:

שלוש שניות ביני לבין הטיל
היה  רברגר  ברוך  בשבת,  שחל  באב  תשעה  בצהרי 
יחד עם משפחתו בביתו שבשדרות, כאשר אזעקת "צבע 
אדום" פילחה את האוויר. הוא אסף את רעייתו וילדיהם, 
ובום  ויחד הם רצו לחדר הממ"ד. לא חלפו כמה שניות 
אדיר נשמע קרוב. "הייתי בטוח שזה הבית שלי", שיתף 
ברוך את כלי התקשורת. "אחרי כמה זמן יצאתי החוצה 
וראיתי שטיל פגע בבית. ברוך השם אף אחד ממשפחתי 

לא נפגע".

נפגעו קל מפצמ"ר
במהלך  שבת.  בערב  עזה  לקו  נשלחו  לוחמים  אלפי 
הצהריים פגע פצמ"ר בשטח המועצה האזורית אשכול, 
נפצעו  מובחרת  מיחידה  לוחמים  שני  מכך  וכתוצאה 

באורח קל. הם התפנו לקבלת טיפול בבית הרפואה, אך 
השתחררו תוך זמן קצר. הקדוש ברוך הוא שמר על בניו 

שיצאו לשמור על אחיהם.

נפשנו כציפור נמלטה
רקטה  כאשר  שבת  במוצאי   21:00 הייתה  השעה 
פגעה בחנייה של המועצה בשער הנגב, סמוך למפעלי 
אנפות שהיו  נהרגו מספר  שטראוס. כתוצאה מהפגיעה 
במקום. אילו היו אנשים במקום, גורלם היה יכול להיות 

כגורל האנפות רח"ל.

פגיעה ישירה בכביש 4
בצהרי היום השלישי למבצע )יום ראשון( פגעה רקטה 
פגיעה ישירה בכביש 4, סמוך למושב מבקיעים. הרקטה 
או  נוסעים  רכב  בכלי  פגעה  לא  אך  הכביש,  על  נפלה 
אנשים. תושבי הישובים הסמוכים הונחו להיכנס למרחב 

מוגן, אך כאמור, אף אחד לא נפגע.

"אדוני, ניצלת בנס!"
מחריד  ירי  פיגוע  אירע  המבצע  סיום  לאחר  שבוע 
התרחשו  אז  גם  יהודים.  שמונה  נפצעו  בו  בירושלים, 

ניסים גלויים. הנה אחד מהם:
שלום, נהג מונית, נסע בבוקרו של יום ראשון בשכונת 
בית וגן, מחפש לקוחות. לפתע עצר אותו צעיר מפוחד, 
וביקש ממנו להסיע אותו לתחנת המשטרה הקרובה כדי 
להגיש תלונה. שלום לא חשד בדבר, והחל לנסוע לכיוון 
תחנת המשטרה. הצעיר הודה לו על הנסיעה באדיבות, 

ויצא החוצה.
ואורות  סירנות  שלום  שמע  מכן,  לאחר  דקות 
משטרתיים סנוורו אותו. אחד השוטרים ניגש אליו ואמר 
לו "אדוני, אתה חי בנס". שלום הסתובב בבהלה וראה על 
המושב האחורי אקדח טעון ומוכן להפעלה. הנוסע שלו 
התברר כאמיר סידאווי – המחבל שירה בשמונה יהודים 

כמה שעות קודם לכן.
שלום התעלף במקום, ולאחר טיפול קצר חזר לעצמו. 

"אין ספק, אנו חיים בנס".

צילום: החברה לביטחון בראשל”צ נפל רקטה בראשון לציון 

לא בכל יום אנו זוכים לראות באופן מוחשי את הניסים שהקדוש ברוך הוא עושה כדי להגן על בניו 
• בשלושת ימי מבצע עלות השחר, זכו מיליוני יהודים לראות במוחש ניסים גלויים • כדי למהר את 

הגאולה, אומר הרבי מלך המשיח שליט"א, יש להשתדל לפרסם את הניסים של ערב הגאולה

ניסים בכל פינה. עוד בית באשכול 
שספג פגיעה ישירה. ב”ה יושביו לא 
נפגעו בגופם )צילום: בטחון אשכול(

הניסים והנפלאות 
במבצע עלות השחר

הניסים במספרים:
1,175 רקטות נורו מרצועת עזה לעבר ישראל

כ-200 שיגורים כושלים נפלו בתוך שטח רצועת עזה 
)חמישית מסך הטילים(

97% מהשיגורים יורטו בהצלחה על ידי מערכת כיפת ברזל

כ-200 מטרות של הג'יהאד האיסלאמי הותקפו בעזה

84 מקרים של נזק ישיר באשקלון

66 מקרים של נזק ישיר בשדרות

72 מקרים של נזק ישיר בשאר הארץ

 כמעט 54 שעות של ירי רקטות ללא פציעות משמעותיות
וללא פגיעות בגוף כלל!
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יחי

בצרפת  הכיבוי  כוחות 
מתמודדים לאחרונה עם גל של 
המדינה,  בדרום-מערב  ענק.  שריפת 
ענק  שריפת  השתוללה  שבו  בשטח 
מבתיהם  אז  פונו  שעבר,  בחודש  רק 
מאימת  אדם  בני  מ-39,000  יותר 
חודש,  בקושי  אחרי  ועתה  השריפה. 
על  "טיפסנו  מחדש.  האש  התלקחה 
הגגות לראות מה קורה, תוך 10 דקות 
העשן הגיע למימדים אדירים", סיפרו 

ניצולים מבועתים.
עלה  קמ"ר  מ-572  יותר  של  שטח 
 6 פי  כמעט   - בצרפת  השנה  בלהבות 
ל-2021.   2006 בין  השנתי  מהממוצע 
החום  גל  של  בעיצומו  נמצאת  צרפת 
ובדרום  השנה,  מתחילת  הרביעי  הקיצוני 
המדינה הטמפרטורות צפויות להגיע ל-40 
הצחיח  החודש  היה  יולי  חודש  מעלות. 
לתעד  הרשויות  החלו  מאז  בצרפת  ביותר 
את הטמפרטורות. הודעה מטעם הממשלה 
טוענת שצרפת מתמודדת עתה עם הבצורת 
הקשה בתולדותיה... בשבוע שעבר הודיעה 
יישובים  מ-100  יותר  כי  מקרון  ממשלת 

שתייה)!(  מי  ללא  נותרו  צרפת  ברחבי 
מכיוון  בדחיפות,  אספקה  לקבל  וחייבים 
ראש  בצינורות".  כלום  נשאר  לא  ש"כבר 
בסוף  קראה  בורן,  אליזבת  צרפת  ממשלת 

השבוע לציבור לחסוך מים.
מדעני  מודאגים המדענים.  מכולם  יותר 
שתופעות  טוענים  העולם  מכל  אקלים 
תהפוכנה  במים  ומחסור  שריפות  כבצורת, 
הקרוב  בעתיד  באירופה  יותר  לתכופות 
באמריקה  העולמי.  האקלים  משבר  בגלל 
הם צופים שטפונות בסדרי גודל לא מוכרים 
שעתידים להחריב ערים גדולות, ואיש איננו 
מתייחס עוד למגמה כקונספירציה. ממצאי 
העולם  בכל  שיאים  שברו  האחרון  הקיץ 
הקיצוניים  של  תחזיותיהם  על  אף  ועלו 
בהרבה  מהר  קורה  גם  הכל  שבמומחים. 
המחמירים  האקלימיים  המודלים  משחזו 

ביותר שנבנו על סמך ניסיון העבר.
שריפות  יותר.  עוד  קשה  המצב  בספרד 

והרוגים, שלא לדבר על משק מים קורס.
שזורם  הריין  מודאגים.  בגרמניה  גם 
במערב  ביותר  הארוך  הנהר  הוא  בשטחה 
כנתיב  ההיסטוריה  משחר  ומשמש  אירופה 
מסחרי חשוב של הובלת סחורות אל הים. 
וטמפרטורות  צחיח  קיץ  של  בעיצומו 
המים  ויורד מפלס  הולך  גם שם,  קיצוניות 

המפלס  ירידת  מוכר.  לא  לשפל  הריין  של 
גורמת לעיכובים בתנועת הספינות ולזינוק 
די  סחורות.  הובלת  בדמי   )!(  5 פי  עד  של 
הולך  פשוט  שהריין  שם,  לכולם  ברור 
ומתייבש, והשאלה היא רק כמה זמן זה עוד 
יקח. כאב ראש נוסף לגרמנים הוא שדי לא 
ברור להם איך הם הולכים לחמם את בתיהם 

בחורף הקרוב, אפרופו משבר הגז הרוסי.
נהרות,  מתייבשים  ובשוויץ  בהולנד  גם 
ובאיטליה התכווץ נהר הפו פלאים והותיר 
שנשאר  ממה  יותר  רחבים  חוליים  שוליים 
מים  ומלא  רחב  ערוץ  פעם  שהיה  במה 
כזה",  דבר  ראינו  לא  "מעולם  זורמים. 
המפורסמים  הנהרות  דבר.  יודעי  מצטטים 
הכלכלה  את  וגוררים  נעלמים  אירופה  של 

לתהום.
גולף  מגרשי  מצהיבים  בבריטניה 
לאיכות  השר  ירוקים.  שהיו  ופארקים 
כדי  זהירות  צעדי  לנקוט  קורא  הסביבה 
שגל  בשעה  וזאת  המים,  אספקת  על  להגן 
בכיוון  במהירות  מתקדם  נוסף  מאיים  חום 
שצפוי  לסתיו  בדרך  "אנחנו  הממלכה. 
והצהיר  השר  אמר  מאוד",  יבש  להיות 
ב-50  היבש  הקיץ  את  חווה  שבריטניה 
גלי  על  התחזיות  לאור  האחרונות.  השנים 
שם  מתכננים  להימשך,  הצפויים  החום 

שהם  במים,  וקיצוב  הגבלות  מדיניות  עתה 
קוראים לו "שימוש מבוקר".

שעולה,  המים  וחום  הנהרות  הידלדלות 
גרעיניים  כורים  קירור  אפשרות  מונע 

באמצעותם.
הפנים- המלחמה  על  דיברנו  לא  ועוד 

אירופאית שמתפוצצת להם בפנים, תרחיש 
זוועות שאיש לא היה מאמין שיכול להתרחש 

באירופה המדושנת בעידן הגלובליזציה.
אז מה עובר על אירופה?!

לגאולה  מה  חשוב:  שיותר  מה  או 
ולאפוקליפסה הזאת? אז ככה.

כולו,  לעולם  גאולה  יביא  משיח  אמנם 
אבל סדר צריך להיות.

יופי  של  קבין  ש"עשרה  מדווחים  חז"ל 
ירדו לעולם. תשעה נטלה ירושלים, ואחד כל 
העולם כולו". ולא רק יופי, אלא כל דבר טוב 
היא  וזאת משום שמטרת הבריאה  שנברא. 
לסייע לבני ישראל להתוודע אל אלוקיהם. 
 - ממילא, הברכה האלוקית מגיעה לעולם 
למענם, ורוב רובה )תשעה קבין( יורדת אל 
המקום בו הם נמצאים )מעין "ירושלים" של 

אותה תקופה(.
שתיכנן  ה"התוודעות"  לקראת  המסלול 
לנו השם הוא משהו כמו טירונות של יחידת 
עילית. גדוד-העל נקרא "ממלכת כהנים וגוי 

צרפת נמצאת בעיצומו של גל חום רביעי מתחילת השנה • הממשלה מזהירה את אזרחיה שארצם מתמודדת עתה עם הבצורת 
הקשה ביותר בהיסטוריה שלה • גם נהר הריין בגרמניה מתייבש, ובריטניה מנסה לשמור על המים שלה • מה קורה באירופה?

בצורתבצורת באירופה?!באירופה?!

האיום החדש: מחסור עצום במים לשתיה ולחקלאות

רחל שאבי

 מפלס המים בנהר הריין, הנהר השני בגודלו באירופה, המשיך לרדת בגלל הטמפרטורות העולות והיעדר גשמים, מה שמונע מכלי שיט רבים לנווט במים במלוא התפוקה.
הלווין Copernicus Sentinel-2 צילם חלק מנהר הריין - ניתן לראות את ההבדל הבולט בין אוגוסט 2021 לאוגוסט 2022.
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למשימה  יצאנו  מההכשרה  כחלק  קדוש". 
השם  לגילוי  הבריאה  הכנת  של  אדירה 
כאן עלי אדמות. התקופה שנדרשת לנו על 
נקראת  האלוקי  המבצע  את  להשלים  מנת 
רבים.  בסיכונים  מאופיינת  והיא  "גלות", 
ככל  לקדושה  עוין  הסיבה שלכל מקום,  זו 
שיהיה, אליו נשלחנו - יוצאת עמנו השכינה 
 - לבבל  "גלו  כנאמר:  ובעצמה.  בכבודה 
שכינה עמהם, גלו לאדום - שכינה עמהם". 
היא תמיד איתנו בכל מקום וזמן, בין אם אנו 

חשים בכך ובין אם לאו.
ברכה  מביאה  שבקרבנו  השכינה 
יהודים.  מגיעים  אליו  מקום  לכל  שמיימית 
של  רעננה  כתנופה  בשטח  מתבטאת  היא 
כמו  גבוהה,  ומוסריות  אחד  בא-ל  אמונה 
פיתוח  וחברתי,  כלכלי  ושגשוג  פיתוח  גם 
וממילא,  ומדע.  רפואה  ומסחר,  בנקאות 
המקום  הפך  כולה,  ההיסטוריה  לאורך 
באותה  היהודים  הגולים  רוב  התיישבו  בו 

תקופה, לאימפריה העולמית. לא פחות.
על  תודה  לנו  הכירו  לא  הגויים  ככלל, 
תרומתו האדירה של עם ישראל לאנושות, 

להיפך.
המשימה  כי  בעלילה:  הסוויץ'  חל  וכאן 
נמלים  עבודת  לאחר  להסתיים.  עומדת 
ונדודים  "גלות"  שנות  אלפי  של  עיקשת 
צדק  וחוקי  האמונה  זרעי  נזרעו  במהלכן 
ויושר בעולם כולו, יתגלה אל הבריאה סוף 
עולם.  של  הריבונו   - מאוד  ובקרוב  סוף 

בעל-הבית האמיתי.
עם-ישראל כולו ישוב אל מקומו הטבעי, 
איך   - שנמצאת  האורגינלית  "ירושלים" 
לא - בארץ הקודש. עימנו יחד תשוב לכאן 
השכינה הקדושה שמעולם לא עזבה אותנו. 
יעזבו את הגולה גם  עם השכינה הקדושה 
ושל  ברכה  של  יופי"  של  ה"קבין  תשעת 
כל דבר טוב, וישובו גם הם הביתה. שהרי 
כבר  הנה.  שייכים  תמיד  היו  מלכתחילה 
עתה אי אפשר שלא לראות את גלי העליה 
החדשים, מגמה שמתגברת והולכת מצרפת, 
אוקראינה, רוסיה ועוד, ואת התעצמותו של 

העם היושב בציון.
תהליך  שלמרות  להיווכח  מדהים 
המידבור הדוהר שחובק את העולם, דווקא 
כאן נפתרו לאחרונה ממש כל בעיות המים 
בעולם  המתקדמים  המתקנים  והאנרגיה. 
להתפלת מי ים מספקים לארץ ישראל את 
לאפשרות  ועד  פלוס,  המים  תצרוכת  כל 
מים  בעודפי  נוספות  במדינות  גם  לתמוך 
העויינת,  שכנתינו  ירדן,  למשל  אדירים. 
ממנה  מונעת  ישראליים  מים  שהזרמת 
מלהתייבש סופית. ועד להפניית עודפי מים 
הפוך,  עתה  שעובד  המים  המוביל  לכינרת 
ומזרים אל הכינרת המלאה, את עודפי המים 

המותפלים.
את  פותרים  בים  שמתגלים  הגז  מרבצי 
משבר האנרגיה שלנו ומאפשרים לתמוך גם 
תמורה  )תמורת  לגז  הרעבה  אירופה)!(  ב- 
הולמת, כמובן(. ברכה מדוייקת מאוד שבה 
רק  וזוהי  ספק.  ללא  עכשיו  ממש  הביתה 

ההתחלה.
עמים בארצות שלא ידעו להבחין, וניכסו 
לעצמם ברכה שאינה שייכת אליהם - יתגלו 
כפי שהם באמת. כפי שהם בלעדי כל מה 
שבעצם לא היה שייך להם באמת אף פעם.

באירופה,  שהבצורת  להיות  יכול  האם 
להם  לרדת  מפסיק  פשוט  שזה  שהגשם...  

שם מהשמיים?

האיום החדש: מחסור עצום במים לשתיה ולחקלאות

שינויים קיצוניים עוברים על אקלים כדור הארץ, 
והם מורגשים בכל העולם כולו.

כיבוי, לטפל  ביחד עם מטוסי  הוזעקו כ-3000 כבאים,  בצרפת 
בשריפות ענק באזור בורדו. לפחות 15,000 איש פונו מבתיהם 
ברחבי צרפת, בשל שריפות גדולות באזורים שונים. שריפות ענק 
גם בפורטוגל ובספרד. הרשויות מייחסות לגל החום מאות רבות 
של נפגעים בשתי המדינות הללו. בריטניה הוציאה - לראשונה 
בתולדותיה - התרעה על גל חום קיצוני שיכול לסכן חיים גם 
של אנשים בריאים ח"ו, לאחר שנרשמה בה הטמפרטורה החמה 
האוויר  חיל  אפילו  שנה.   207 לפני  המדידות  החלו  מאז  ביותר 

הבריטי הפסיק את אימוניו בשל המסה של מסלול נחיתה...
הכבד  החום  גל  עם  מתמודדות  והונגריה  קרואטיה  יוון,  גם 
והשריפות שהגיעו איתו; בסרביה, בשל ירידה דרמטית במפלס 
נהר הדנובה, נחשפו ליד אחת מערי הנמל עשרות ספינות קרב 
גרמניות שהוטבעו שם במהלך מלחמת העולם השניה. מפלס נהר 
השנים  במאה  שלו  ביותר  הנמוכות  הרמות  לאחת  ירד  הדנובה 

האחרונות וכך נחשפו עשרות הספינות שהוטבעו במלחמה.
שטפונות כבדים באיראן גרמו לנזקים עצומים ואבדות רבות. 
 80 על  מדווחים  נוספים  ומקורות  באיראן  רשמיים  מקורות 
הרוגים לפחות, ועשרות נעדרים, בשטפונות הענק שנגרמו בשל 
זעף שירדו בדרום איראן, באזור שנחשב לבעל משקעים  גשמי 
מועטים. 60 ערים, 140 עיירות, ו- 500 כפרים - הושפעו ע"י 
השיטפונות הכבדים. מחוז טהראן עצמו ספג את מספר האבדות 
הגדול ביותר, ולפחות 1000 חילוצים בוצעו, והרשויות באיראן 

הכריזו על מצב חירום.
ובסין, שטפונות בזק הביאו לפינויים של כ-1300 איש במחוז 
נפגעים  גם  ישנם  גנסו.  איש במחוז  ולפינוי של 3000  סיצ'ואן, 

בשטפונות בזק הללו שהיכו במערב סין.
בפיליפינים היתה רעידת אדמה בעוצמה של 7.2-7.3 ריכטר, 
קרס  שם  חולים  ובית  אברה,  במחוז  לבניינים  נגרם  קשה  נזק 
שהרעידה  משום  פונה,  מנילה  בבירה  הסנאט  בניין  חלקית. 

הורגשה היטב גם בעיר הבירה.
 - הקולורדו  בנהר  הזורמת  המים  כמות  הברית,  בארצות 

המדינה  במערב  ביותר  החשובים  המים  ממקורות  אחד  שהוא 
- הצטמצמה דרמטית, וזאת בשל ההתחממות הגוברת והולכת 
מדינות   7 עבור  חשובים  הנהר  מי  האחרונות.  השנה   20 ב- 
אמריקניות ועבור מקסיקו, אך ההתחממות הביאה לאיוד מהיר 
וכן להקטנת ההפשרה של מי השלגים בהרי הרוקי )משם מתחיל 
הנהר לזרום(, ולכן מפלס המים בנהר ירד משמעותית. כבר בשנה 
שעברה הכריז הממשל הפדרלי על מחסור במים באזור זה, וכבר 

קוצצו מכסות המים של נבאדה, אריזונה ומקסיקו.
האמריקנית,  הפדרלית  הסוכנות  נתנה  חודשים  מספר  לפני 
המדינות  לשבע  הוראה  בארה"ב,  המים  משאבי  על  האחראית 
גדול  מיידי  לקיצוץ  תוכנית  יום   60 בתוך  להציג  האמריקניות 
של 15-30 אחוז בתצרוכת המים שלהן. אולם הן לא עמדו בכך 
פגישה  גם  המים.  של  לרעה  בניצול  השניה  את  אחת  והאשימו 
כל  נציגי  בין   - שבקולורדו  דנוור  בעיר  לאחרונה  שנערכה 
המדינות - לא הניבה תוצאות. הסוכנות הפדרלית איימה שהיא 
ידרשו  שלהן  הקיצוצים  ואת  המים  חלוקת  את  בעצמה  תקבע 

המדינות, באם הן לא יצליחו להגיע להסכמה ביניהן.
השינויים החדים באקלים כדור הארץ, המורגשים בכל רחבי 

העולם, הם חלק מסימני הגאולה הברורים של חז"ל.
במזמור צ"ג בתהלים מתאר דוד המלך את מה שיתרחש בכדור 
השינויים  ואת  השלימה,  בגאולה  הקב"ה  התגלות  עם  הארץ 
העצומים בטבע העולם: "נָשְׂאוּ נְהָרותֹ ה' נָשְׂאוּ נְהָרותֹ קולָֹם 
רֵי יָם  בְּ ירִים מִשְׁ ים אַדִּ לותֹ מַיִם רַבִּ כְיָם. מִקֹּ יִשְׂאוּ נְהָרותֹ דָּ

רוםֹ ה'". מָּ יר בַּ אַדִּ
'הקריאה  בגיליון  שפרסם  במכתב  מדגיש  הריי"צ  הרבי 
והקדושה' לפני קרוב לשמונים שנה, שדוד המלך מדגיש באותו 
מּוטֹ" - העולם ישאר, ולא ייחרב ח"ו,  ל תִּ בֵל בַּ כּוןֹ תֵּ פרק "אַף תִּ
אין זה אלא איתות לכולנו להתכונן, ולהכין את כל עם ישראל, 

לקבלת פני משיח צדקנו בקרוב ממש.
ארץ  העולם,  על  עוברים  קיצוניים  ששינויים  בזמן  גם  אך 
"ארץ  בתורה:  כמפורש  בעולם,  הבטוח  המקום  היא  ישראל 
אשר ה' אלוקיך דורש אותה, תמיד עיני ה' אלוקיך בה, 

מרשית השנה ועד אחרית שנה".

 גלי החום והשריפות
הם מסימני הגאולה

  אבישי איפרגון

מלך המשיח בפסטיבל הכלייזמרים הבינלאומי
במשך היום הם הציעו לאלפים להצטרף ולהניח תפילין, אך גם בשעות הערב לא נחו הפעילים בדוכן 

חב"ד ורבים התיישבו לכתוב ולקבל את ברכת הרבי שליט"א מלך המשיח

מושקא רותם

אלפי ישראלים גדשו את צפת 
פסטיבל  הקיץ.  חופשת  בימי 
שהתחדש  המפורסם  הכלייזמרים 
השנה לאחר שנתיים בהן לא התקיים 
אליו  סחף  הקרונה,  בגלל  הפסטיבל 
גדולי  את  לשמוע  שבא  עצום  קהל 
בבימות  שהופיעו  הישראלי  הזמר 
העיר  ברחבי  הפזורות  הרבות 

העתיקה.
יש   - יהודים  יש  בו  מקום  בכל  וכמו 
הרבי  של  הענק  תמונת  חב"דית.  פעילות 

שליט"א מלך המשיח לא נתנה לאף אחד לחמוק מהדוכן המיוחד 
איתו  והביא  במקום  שנחת  המבצעים'  'טנק  בפסטיבל  שנפתח 

לא  שדאגו  נמרצים  ואברכים  בחורים 
תפילין  הנחת  בלי  משתתף  אף  להשאיר 

והכרזת "יחי אדוננו".
להניח  ניתן  לא  כבר  כאשר  בערב, 
לרבי  לכתיבה  דוכן  במקום  נפתח  תפילין, 
אגרות  באמצעות  שליט"א  המשיח  מלך 
לכתוב  התיישבו  יהודים  עשרות  קודש. 
ישבו  הפעילים  מדויקות.  תשובות  ולקבל 
שלבי  בכל  להם  ועזרו  הכותבים  לצד 

הכתיבה.
פעילות  ימי  שלושה  של  בסיכומם 
הרב  הטנקיסט  מסכם  וגדושים,  מלאים 
אלרם הרוש את הפעילות בהצלחה מרובה. 
מלך  שליט"א  לרבי  ולהתחבר  תפילין  להניח  זכו  יהודים  אלפי 
המשיח, דבר שללא ספק ישפיע עמוקות על חייהם לשנים ארוכות.

מאות כתבו למלך המשיח באמצעות האגרות קודש
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 המנהל האזרחי
פוגע בביטחון הלאומי

מנחם אמיתי

בין ערי הקודש חברון וירושלים, 
התיישבות  נקודת  לה  הוקמה 
משפחות,  עשרה  אחת  בת  חרדית 
לא  הזמנים'.  'בין  וישיבת  כנסת  בית 
חלפו יומיים, ומאות חיילים כיתרו את 
את  ופינו  המבנים  את  הרסו  המקום, 
המשפחות מהמקום תוך כדי אלימות.
בגבעת 'רמת מגרון' המצב לא יותר טוב. 
הקמת  מאז  שנמשכת  ארוכה  הרס  מסכת 
הנוכחיים  הבחירות  בימי  מתרכזת  הגבעה, 
לשיא. בתוך פחות משבוע חוו תושבי הגבעה 
- שלוש משפחות ובני נוער - שני פינויים, 
שניהם לפנות בוקר, בקור, באלימות. שבוע 
לאחר מכן אף נעצר אלישע, תושב הגבעה, 
בחשד לגניבת ציוד בניה פלסטיני, ובגבעה 
ממלחמה  חלק  הינו  המעצר  כי  מעריכים 
אקטיבית נגד הגבעה וההתיישבות הצעירה 

בכלל.
גנץ  בני  הביטחון  שר  לחומש?  ובאשר 
הודיע בחודש שעבר כי חומש תפונה. "חוק 
המדינה  אמר.  זאת",  מחייב  ההתנתקות 
אך  חומש,  את  תפנה  כי  לבג"ץ  השיבה 
באשר  להתערב  לא  המשפט  מבית  ביקשה 
בצרכים  שמדובר  כיוון  הפינוי,  לתאריך 

ביטחוניים.

אכיפה סלקטיבית
"אנחנו צריכים לשמור על החוק בשטחי 
C ואנחנו עושים את זה בשני הצדדים. גם 
לבניה  וגם  פלסטינית  חוקית  בלתי  לבנייה 
בלתי חוקית ישראלית", אמר שר הביטחון 
בני גנץ בתגובה לשאילתה של ח"כ רוטמן 

על הרס רמת מגרון.
האמנם? הבה ונבדוק מעט נתונים:

על פי נתונים המציגה תנועת "רגבים", 
ערבים  של  חוקיים  בלתי  מבנים  כ-8,000 
פלסטינים נבנו עד היום בשטחי C ביהודה 
ושומרון, כאשר בכל יום מוקמים 8 מבנים 

נוספים בממוצע.

הפלסטינים  ידי  על  שנתפסו  השטחים 
מגיעים  בשטח,  עובדות  קביעת  באמצעות 
אלף  למאה  האחרונות  השנים  בשלוש 

דונמים של אדמה.
אל"מ במיל' אלדד קולנשר כותב כי נגד 
)המסתכמת  ביו"ש  היהודית  ההתיישבות 
צווי   16 הוצאו   )C משטחי בלבד  ב-2.5% 
ללא  ישובים  של  הרס  המאפשרים  תיחום 
פלסטינית  בניה  שעל  בזמן  זה  התראה. 
בשטחי C )המתפרסת על 27% מהשטחים( 

הוצאו שני צווי תיחום, וגם הם בוטלו.
לחוק  בניגוד  מקפיא  האזרחי  המנהל 
הריסה של מבנים פלסטינים )גם אם הבקשה 
להקפאה הוגשה מאוחר( עד לבירור היתר 

בניה - הליך שיכול להימשך מספר שנים. 
ללא  לבנות  זה ממשיכים הפלסטינים  בזמן 

הפרעה, תחת חסות המנהל האזרחי.
 2020 לשנת  המדינה  מבקר  בדו"ח 
ונתינת  האזרחי,  במנהל  שחיתויות  נמצאו 
תשלום  תמורת  לפלסטינים  בניה  אישורי 
 8 במשך  כי  הדו"ח  גילה  בנוסף,  כספי. 
רישומי  וכי  למנהל,  פנים  מבקר  אין  שנים 
הקרקעות מתבצעים בספרים פיזיים - דבר 

שגורם לטעויות רבות ורישום כוזב.
בצורה  הדברים  על  שמסתכל  מי  כל 
חונקת  המדינית  שהמערכת  רואה  הגיונית 
במכוון.  ושומרון  ביהודה  ההתיישבות  את 
הפוליטיים  האינטרסים  את  משרת  הצבא 

של שר כזה או בכיר אחר.
השינוי לא יבוא בהחלפת נהלים טכניים 
הפלסטינית  בבניה  האכיפה  הגברת  או 
יעזור  לא  רקוב  כשהשורש  חוקית.  הבלתי 
לשתול  צריכים  יבשים,  ענפים  כמה  לגזום 
עץ חדש. שינוי מהותי בכל ההסתכלות על 

הבניה ביהודה ושומרון.
אין יותר בניה חוקית או בלתי חוקית, אין 
שטחי C או B, ואין החלטות מסכנות חיים 
ערוך.  שולחן  אנטי  שלום  הסכמי  סמך  על 
יבוא מתוך ההכרה של בני ישראל  השינוי 
שהם בעלי הבית האמיתיים על העולם, ולא 
ניתן לגחמות אנטישמיות להכתיב את סדר 

היום בארץ הקודש.

הגוף האחראי על אכיפת הבניה ביהודה ושומרון מתגלה כגוף סלקטיבי ובררני: בשעה שבעלי 
 התעודות הירוקות משתלטים על אדמות יו"ש בקצב מסחרר, עסוק המנהל האזרחי בהריסת

בתי יהודים • העלמת העין של המנהל מבניה ערבית פוגעת אנושות בביטחון הלאומי

הרס הבתים ב׳רמת מגרון׳ צילום: נוער הגבעות להכיר מקרוב

שלימות הארץ
  בחזית המאבק לבטחון עם ישראל

כהוראותיו של הרבי שליט”א מלך המשיח

יוסף עמנואל
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נדב לביא

ידוע.  סיפור  ישראל,  על  הסיפור 
הוא התגורר בבית לא גדול, ותמיד 
הרגיש שצפוף לו בבית. בצר לו פנה אל 
עז,  "קנה  עצתו.  את  לבקש  ידידו  נועם 
ותכניס אותה לסלון", ענה נועם. "מדוע?", 
יחריף את המצב".  "זה רק  ישראל,  תמה 
אולם בצעד נואש החליט להקשיב לעצה.
לאחר שבוע נפגש ישראל שוב עם נועם. "נו? 
איך בבית, המצב השתפר?" שאל נועם. "נראה 
לך?" קָבַל ישראל, "העז הזו רק עושה את הבית 

צפוף יותר משהיה".
השיב   - העז"  את  שתמכור  כדאי  כך,  "אם 
לנועם  שהקשיב  עצמו  על  כעס  ישראל  נועם. 
נשמעה  אכן  האחרונה  עצתו  אך  מלכתחילה, 
הגיונית. הוא מכר את העז, וראה זה פלא: לפתע 

הוא חש שביתו נהיה מרווח.
ממדי ביתו לא השתנו, ישראל השתנה. הוא 
התרגל לצפיפות גבוהה, וכעת הצפיפות הרגילה 

מרגישה לו מרווחת.

הרע במיעוטו הוא עדיין רע
השחר"  "עלות  מבצע  לפני  חודשיים  כמעט 
הקודם,  מהמבצע  הלקחים  את  צה"ל  פרסם 
על  מעזה  נורו  טילים   297 החומות".  "שומר 
יצוקה  עופרת  מבצע  שאחרי  בשנה  ישראל 
)בשנת 2009(, לעומת 140 טילים בשנה שאחרי 
מבצע עמוד ענן )2012(. לאחר מבצע צוק איתן 
היום,  והנה  טילים,   57 המחבלים  ירו  ב-2014 
טילים   11  - החומות  שומר  מבצע  לאחר  שנה 

"בלבד".
ברצינות, זה הישג מרשים.

שיגרו  מכן,  לאחר  מחודשיים  פחות  אבל 
רקטות,   1,100 האיסלאמי  הג'יהאד  מחבלי 
מערכת  ישראל.  לשטח  הגיעו  מתוכן  כ-900 
לאחר  קרה  זה  מהן.   380 יירטה  ברזל  כיפת 
מפקד  אל-ג'עברי,  תייסיר  את  חיסל  שצה"ל 
האסלאמי  הג'יהאד  של  הצפונית  החטיבה 

הפלסטיני בצפון רצועת עזה.
של  חיסולם  עם  ספק,  ללא  מרשים  מבצע 
עזה  ברצועת  טרוריסטים  מחבלים  עשרות 
והפצצת מחסנים של כלי נשק ואמצעי לחימה. 
הסתכם  הנזק  היהודי  בצד  לצה"ל.  הכבוד  כל 
עמדו  כאן  גם  לרכוש.  ונזק  קל  פצועים  בכמה 

באחריות ומסירות כוחות ההצלה והכיבוי.

אבל מדינת ישראל מתנהגת כמו בסיפור עם 
ישראל והעז. כמו שהראש של ישראל הצטמצם, 
גם  מרווח,   - הצפוף  שביתו  חושב  הוא  וכעת 
לפיה  שגוייה,  תודעה  נכנסה  ישראל  למדינת 
אם הנזק הוא "רק" עוצר כללי על ישובי הדרום 
במשך כמה ימים, מאות רקטות, וכמה פצועים 
בסבבים  בכך,  הסתכם  שהמבצע  השם  )ברוך 
אחרים היו נזקים גדולים יותר( אז המצב בטוח, 

ואפשר לפרסם גרפים שמוכיחים שהמצב טוב.
בהם  בימים  אירע  המבצע  פרטית  בהשגחה 
ציינו רבים בארץ 17 שנים לעקירה מגוש קטיף. 
התקיף  קולו  את  שהשמיעו  מעטים  עמדו  אז 
העקירה  כי  שליט"א,  המשיח  מלך  הרבי  של 
לא  אביב.  ותל  אשקלון  על  טילים  לירי  תביא 
שמעו לקולו של הנביא, והיום שומעים את קול 

האזעקות בראשון ובת ים...

לכבוש מחדש את עזה
של  כיבושה  את  מתאר  ישעיהו  הנביא 
וכותב  היהודים,  ידי  על  ישראל  ארץ  מערב 
אֶת  יָבזֹּוּ  ו  יַחְדָּ ה  יָמָּ ים  תִּ לִשְׁ פְּ בְכָתֵף  "וְעָפוּ 
יעופו  כך:  קֶדֶם". רש"י מבאר את הפסוק  נֵי  בְּ
וירוצו ישראל שכם אחד על הפלשתים אשר הם 

במערבה של ארץ ישראל ויכבשו את ארצם.
בכיבושה המוחלט מחדש של חבל עזה, יחזור 
הביטחון לשרור בארצנו. זאת נעשה יחד עם מלך 
המשיח שיבוא בקרוב. לא באמצעות כלי נשק, 
כי אם כפי שרש"י מבאר את סוף הפסוק: "ובני 
עמון משמעתם: כתרגומו ישתמעון להון מקבלין 

מצותם עליהם".

מעלות השחר אל 
השחר האמיתי

צה"ל פתח במבצע "עלות השחר" כדי לחסל מחבלים 
טרוריסטים בעזה, והג'יהאד האיסלאמי הגיב בירי של 

1,100 טילים לישראל • האם העובדה שאף אחד לא נפצע 
משמעותית מכך הופכת את המצב בארץ למצויין?

סבב הלחימה הנוכחי בעזה, הסתיים בניצחון ברור לישראל, 
כך מיהרו הפרשנים באולפנים לקבוע, כשהם מהללים את 
האסטרטגיה בה נקטו הקברניטים ומפקדי הצבא במהלך יממות 

הלחימה.
אלא, שמבט מעמיק יותר מגלה, עד כמה נפגע, דווקא במבצע קצר זה, 

כל מערך ההרתעה הישראלי, שהיה שחוק כבר ממילא.
בסאם  המחבל  של  מעצר  ביצע  צה"ל  המבצע.  לפרוץ  מהעילה  נתחיל 
בג'נין. בתגובה  הג'יהאד האסלאמי הפלסטיני  מי שעומד בראש  א-סעדי, 
היו  התחילו ארגוני המחבלים לאיים בתגובות חריפות. בכל ממשל תקין 
אך  הארגונים,  בתשתית  שיפגעו  נוספות  מנע  ופעולות  מעצרים  מבצעים 
הפעם בחרה ישראל לנהוג בטקטיקה שונה, ובתגובה לחרושת השמועות 
השקריות של הערבים, הוציאו תמונות משבתו של המחבל בבית המעצר, 
כמאותתים: ראו נא, הכל בסדר. אנו שומרים על שלומו ואחראים שהוא לא 

ייפגע.
)אי אפשר להתעלם מההשוואה לעצירים הביטחוניים היהודיים, כאשר 
רק בשבוע שעבר נחשף, כי לאחד מהם אפילו לא ניתנה האפשרות לחבק 
ללא  ארוכים  ימים  במשך  במעצר  מוחזקים  חלקם  התינוקת.  ביתו  את 
אפשרות מפגש עם עורך-דין. בעוד המחבלים זוכים להטבות שונות ובעיקר 

משונות, כפי שנחשף לאחרונה בקול רעש גדול(.
האסלאמי  הג'יהאד  לפעולת  מחשש  מונע  וכצעד  המעצר,  לאחר  מיד 
ברצועת עזה, הוכרז על 'עוצר נסיעות' בכבישי העוטף. התושבים ההמומים 
שלא הבינו מדוע כופים עליהם סוג של חיים במחתרת, ביטאו זאת מול כלי 
התקשורת שהביאו את קולם מהשטח: "מדוע אנחנו אלו שצריכים לרדת 

למחתרת ולא אלו המאיימים על חיינו? היכן ההיגיון?".
וכאן אנו מגיעים לטעות החמורה מכל, והיא נתינת הלגיטימציה לארגון 

הטרור חמאס והפיכתו לשליט הרשמי והמוכר של רצועת עזה.
ממש כמו לפני כשלושים שנה, כאשר באיוולות ובטיפשות שאין כדוגמתה, 
וגרמה  ללגיטימי,  אש"פ  הרצחני  הטרור  ארגון  את  אוסלו  ממשלת  הפכה 
שהממשלות  תוך  כבוד,  כאורחי  העולם  בבירות  יתקבלו  מחבלים  שאותם 
מזרימות אליהם מיליוני דולרים להמשך ההסתה ופעולות הפגיעה ביהודים, 

כן גם עתה, הפכה ישראל את החמאס לגורם האחראי על רצועת עזה.
והמל"טים מלפגוע בתשתיות  נמנעו המטוסים  ימי המבצע,  כל  לאורך 
החמאס, ואפילו מנהרה שבנו המחבלים מהארגון לא הושמדה במהלך ימי 
הלחימה, כדי שלא לגרום להם להצטרף לשיגורים. כך גם נמנעה ישראל 
יותר  נפגעו  בו  רף אבסורדי,  במוצהר מלפגוע במחבלי הארגון, כשנקבע 

מחבלי חמאס מפגיעת אנשי הג'יהאד מאשר ישראל )להבדיל(.
)הג'יהאד  קטן  יחסית  ארגון  הצליח  מהרצועה,  השיגורים  בנושא  גם 
האיסלאמי מונה על פי ההערכות רק כעשר אלף מחבלים, בניגון לארגונים 
גדולים ממנו בהרבה(, לשגר מספר שיא של כאלף ומאתיים רקטות וטילים 
בתוך כיומיים, מספר ששבר עוד שיא הזוי במציאות הבלתי מתקבלת על 

הדעת בה אנו חיים.
ישראל נמנעה אף מלפגוע במכסות הפועלים הערבים שנכנסים לעבוד 
הבנק  לחשבונות  הדולרים  מיליוני  בהזרמת  המשיכה  ואף  ישראל,  בשטח 
ברצועת עזה, ולפי חלק מההערכות אף הגדילה אותו, בתמורה להימנעות 

החמאס מלהיכנס למערכה.
נמנעה מחיסול המחבל הנאלח שירה בחייל בראל חדריה  ישראל אף 

שמואלי הי"ד, מחשש שהחיסול יוביל להסלמה. עד כדי כך ידיה כבולות...
ברור  רף  להציב  עליה  לידיה,  ההרתעה  את  להשיב  ישראל  חפצה  לו 
שיגבה מחיר כואב על כל שיגור, ולא יאפשר לאיים על אף תושב. לא ייתכן 
שיחזור על עצמו המראה בו נאלצים תושבי הדרום להסתתר מחשש צלפים 
עד להתגלותו  נוכל להשיב את השלווה  וכך  בידינו  טילים. הדבר  ירי  או 
של הרבי שליט"א מלך המשיח, תיכף ומיד ממש, מי שהזהיר במשך שנים 

ארוכות בדיוק מההתנהלות כפי שאנו רואים אותה כיום.

הסבב שנגמר 
בהפסד, ישפיע 

לרעה על ההרתעה

  בנצי פרישמן

צילום: דובר צה”ל כיפת ברזל 
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קטיף,  מגוש  הגירוש  אחרי  שנה   17
המתיישבים  הגעת  אחרי  שנה  וחמישים 
בועז  לפובליציסט  פנינו  לחברון,  היהודיים 
העצני מקרית ארבע, כדי לשמוע מפיו על 
אירועי אותם ימים ועל ההשלכות והמסקנות 

גם להיום.
שנה   50 מציין  אתה  אלו  בימים 
ארבע. וקרית  בחברון  למגוריך 
אותם  לאירועי  נחזור  בוא  ברשותך, 

ימים.
למעשה  שניהם  לוינגר,  והרב  אבי 
ההתיישבות  של  המרכזי  הזרם  את  ייסדו 
הייתי  אני  ושומרון.  ביהודה  האידיאולוגית 
ומלון   ,10 בן  הימים,  ששת  במלחמת  אז, 
פארק של חברון היה בפסח הראשון אחר-

כך, כשהייתי בן 11.
ומאז נשארתם בקרית ארבע?

לא. צריך להבין שאבי היה מבוגר בערך 
ב 15 שנה מהרב לוינגר, שהוא היה המבוגר 
התקבץ  שמיד  הצעירים  של  הגרעין  מכל 
זמן "לקפל את  סביבו. אבא שלי היה צריך 
העניינים שלו", גרנו אז ברמת גן, ברמת חן, 
והיה לו משרד עורכי דין מאוד מצליח בתל-
לסגור  פשוט  אחד  יום  יכל  לא  והוא  אביב, 
ולהגיע. היינו משפחה עם 4 ילדים, וכל היתר 
היו זוגות צעירים, נשואים, או שהתחתנו שם. 
אז לא היה שייך שאנחנו נגור בבית הממשל 
או במלון פארק וכדומה, אלא יכולנו לבוא 
כמו קרית ארבע.  סביר  מגורים  רק למקום 
קרית ארבע התחילה להתאכלס בשנת 1971, 
אז אנחנו הגענו שנה לאחר מכן. אבל אבי 
והיינו  והיינו כל הזמן בקשר,  זה,  ליווה את 
באים כל הזמן לבקר, והתעסקנו עם העניין 

של חברון כל הזמן.
איך אבא שלך  לזה.  נחזור  בוא  אז 
להיות  בזה,  מתעסק  עצמו  את  מצא 
הדחף  כל  נולד  מאיפה  מזה,  חלק 
להיות חלק מאיזשהו גרעין מצומצם, 
את  שם  לעשות  כדי  למלון  שפלש 

הפסח?
הימים  ששת  במלחמת  שמע  כשהוא 
זה  את  מתאר  הוא  שוחררה,  שחברון 
"אני  אמר  הוא  מיד  חשמל",  זרם  "קיבלתי 
הולך לחברון". הוא לא יודע בעצמו להסביר 
הזה. תבין, הוא למד בבית-ספר  את הדחף 
נאצי. הוא הלך יום-יום, כמה שנים, לבית-
כשהיטלר  א'  לכיתה  נכנס  הוא  נאצי.  ספר 
א'"  כיתה  ה"שלום  אז  לשלטון,  עלה  ימ"ש 
היה  הוא  הגזע.  תורת  גזענות,  שיעורי  היה 
מצביעים  וכולם  בבית-ספר,  היחידי  היהודי 
עליו כדוגמא למה שהם לומדים בשיעורים. 
של  בבית-כנסת  חוג  היה  הלימודים,  אחרי 
ארץ ישראל ולימודי עברית. כלומר, המפלט 
מהאמבטיות של זבל והביצה שהוא היה בה 
ביום, בלימודים, אז אחר הצהריים הוא היה 
עם יהודים על לימודי ארץ ישראל עם המפה 
של ארץ ישראל ועברית. שיעור מולדת כזה. 
לכל  חזק  מאוד  יחס  כנראה  אצלו  יצר  וזה 
משפחה  הייתה  המשפחה  הלאומי.  העניין 
דתית, אבל הוא מצא את עצמו מתרחק מזה, 
כנראה בגלל היחס הנוקשה בבית, כשהתחיל 
קצת  התחיל  הוא  ישראל  ארץ  של  הסיפור 
הוא  אז  הדתית.  לציונות  בייחוד  להתקרב, 
אמר "אני הולך לחברון", והוא היה כל כך 
נחרץ, שאמא שלי לא העיזה להתווכח איתו 
בכלל. זה היה רעיון מטורף. היינו אז גרים 
ועברנו  יוקרה,  אזור  שזה  חן,  ברמת  בוילה 

למקום ש"שכוח א-ל" זו מילה קטנה עליו.
יש  בקושי  פרימיטיביים,  כבישים  ערבים, 
חשמל ומים, בקושי יש טלפון, הטלפון היה 
את  מרים  היית  בהתחלה.  ערבי  מרכזן  עם 
השפופרת והיה עונה לך ערבי שלמד עברית 
ואתה אומר לו לאיזה מספר להתקשר. אלו 

היו התנאים...
נראו  איך  יותר  קצת  לתאר  תוכל 
הערביים,  התושבים  עם  החיים  אז 

בתקופה שאחרי המלחמה?
היו  ידידותיים,  מאוד  היו  אז  הערבים 
יחסים טובים איתם. זה לא היחס שיש להם 
היום. זה לפני הטעויות שעשינו. היינו רואים 
ומחכים  בצמתים  עומדים  ערבים  פועלים 
להסעה, ואבא שלי אמר לי "אתה רואה את 
אלה? בידינו לקבוע אם הם יהיו פועלים או 
שיהיו מחבלים", אז בהמשך מדינת ישראל 

קבעה שהם יהיו מחבלים, והם נהיו מחבלים.
מה היו הטעויות?

הטעות הייתה, קודם כל, לא לנקות את 
השטח מארגוני הטרור. היו אנשים שהסתובבו 
בשטח ואמרו "אני נציג של הפת"ח" - לא 
הפת"ח,  של  הרעיון  של  נציג  אלא  חמוש, 
שאנחנו  וזה  העממית,  החזית  של  נציג  אני 
הרשינו את זה ולא דיכאנו את זה, זה פתח 
כך בשנת 75 שמעון פרס  את הפתח. אחר 
היה ראש ממשלה,  ורבין  הביטחון  היה שר 
עושה  שהוא  החליט  ה"חכם"  פרס  ושמעון 
מה שהיום קוראים "אביב ערבי" - בחירות 
המקומיות,  הערביות  לרשויות  דמוקרטיות 
האותנטיים  השבטים  ראשי  במקום  ואז 
נציגי  נבחרו  איתנו,  טובים  ביחסים  שהיו 
אבנים,  לזרוק  התחילו  ואז  הטרור.  ארגוני 
והתחילו מעשי רצח.... אחר כך הרפיון שלנו 

בעסקת  המחבלים  שחרור  אירוע  ובעיקר 
 87 בסוף  שהולידה  היא   85 בסוף  ג'יבריל 
את האינתיפדה הראשונה, שהיא הולידה את 
שהיא  המפלצת  את  הולידה  ואוסלו  אוסלו, 
הרשות הפלסטינית שהיא אויב בתוך הארץ. 
שיתוף הפעולה והיחסים הסבירים שהיו פה 
בין יהודים לערבים נגמר ברגע שהכנסנו את 
אש"ף?  זה  מה  אש"ף.  של  הטרור  כנופיית 
מאיתנו.  שחרור  פלסטין,  לשחרור  הארגון 
הכנסנו אותם לארץ, נתנו להם שטח, נשק, 
כסף ולגיטימציה בינלאומית. ואת זה אנחנו 

אוכלים עד היום.
מפורשת  בצורה  מצביע  אתה 
במצב  העיקריים  האשמים  שבעצם 
הביטחוני ביהודה ושומרון זה ישראל 

בעצמה...
ברור. תבין, ערבים יש להם את הרצונות 

בועז העצני, איך אפשר למנוע 
כיום חשש מפינוי נוסף של 

מתיישבים מיהודה ושומרון?
"לא לצעוק שוב את הסיסמה 

המטורפת "יש לנו אהבה והיא 
תנצח". באהבה לא מנצחים - 

אתה מנצח עם מקל גדול. תהיה 
גדול, אל תהיה קטן. אי אפשר 

לפנות הרבה יהודים, ולכן צריך 
לגדול, לגדול ולגדול".

חמישים שנה אחרי שאביו אליקים העצני היה מראשוני 
המתיישבים בחברון, יחד עם כל בני המשפחה, בועז העצני 

חוזר לאותן שנים והיחס כלפי הערבים אז • הוא מתווה 
קווים ברורים למאבק על שלימות הארץ: "צריך להגדיל 
משמעותית את מספר המתיישבים" • על המיזם 'חומש 

תחילה' ומה שעומד מאחורי הרעיון לשוב אל הישוב

בנצי פרישמן
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מי  את  ולדכא  לשלוט  תפקידנו  שלהם, 
שנגדנו. הרוב הגדול אצלם רוצה להתפרנס. 
את  דיכאנו  שלא  רק  לא  שאנחנו  ברגע 
אותו  ועודדנו  לפרוח  לו  נתנו  אלא  הטרור 
ודברים כאלה, אז  ידי שחרורי מחבלים  על 
אנחנו הובלנו לזה. בידינו היה להחליט לאן 

העסק הזה יזרום.
17 שנה אחרי הגירוש מגוש קטיף, 
ראש  שוב  יקום  שמא  והטראומה 
שיוביל  משמאל(  )או  מימין  ממשלה 
צריך  מה  קיים.  עדיין  שכזה,  מהלך 
לעשות כעת כדי לסלק כל רעיון שכזה 

מעל הפרק?
תהיה  כל,  קודם  אמצעים.  כמה  כאן  יש 
יהודים  הרבה  כלומר,  קטן.  תהיה  אל  גדול, 
אי אפשר לפנות. למה פתאום רוב הזרמים 
שצריך  זה  על  מדברים  ישראל  במדינת 

עושה  מה  ההתיישבות?  גושי  על  לשמור 
אותם גוש? הגודל. אז אם אתה מקים מקומות 
גדולים אז אתה לא יכול לפנות כל כך הרבה 
אנשים, ואין לך כסף בשביל פיצויים ובשביל 
כל המהלך הזה, לכן זה נהיה מקודש ונהיה 
גוש. וזו המסקנה - לגדול, לגדול, לגדול. זה 

קודם כל, ושהבעיה תהיה קשה. 
הסיסמה  את  שוב  לצעוק  לא  שני,  דבר 
תנצח".  והיא  אהבה  לנו  "יש  המטורפת 
עם  מנצח  אתה   - מנצחים  לא  באהבה 
מקל גדול. הממסד של מדינת ישראל, הוא 
אבל  נפלא,  הוא  העם   - למדי  רקוב  ממסד 
הצמרת מסואבת ורעה ומושחתת ושמאלנית, 
וחסרת מוטיבציה, אני  ולא מקצועית  ורעה 
הביטחונית,  המשפטית,  הצמרת  על  מדבר 
האקדמית,  ובטח  והפוליטית,  התקשורתית 
הצמרת   - זה  כל  והתרבותית,  והאמנותית, 

הזאת יודעת להעריך אותך - לפי מה? לא 
הטוב  לפי  לא  מביא,  שאתה  התועלת  לפי 
אלא  היתרונות שבך,  לפי  לא  מביא,  שאתה 
פוטנציאל  נזק.  לגרום  שלך  היכולת  לפי 

הנזק.
משתלטים  הבדואים  את  רואים  אנו  כך 
על שמורה בהר מירון - אבל לא מתעסקים 
וכשהבדואים  נשק,  מוציאים  הם  כי  איתם, 
משתוללים לא מתעסקים איתם וכו'. כלומר, 
תשדר שאיתי לא מתעסקים… אני לא רוצה 
היא  הכללית  הגישה  אבל  עכשיו,  לפרט 
ואת  איתנו'.  להתעסק  תעזו  אם  לכם  'אוי 
מגיע  וכשאתה  מכירים.  הם  הזאת  השפה 
תנצח",  והיא  לנו אהבה  "יש  ואומר  אליהם 
הם צוחקים. הם לא מבינים את הבדיחה. זה 

מבחינתי הפקת הלקחים הנדרשת.
'חומש תחילה', מה  יוזמי  בין  היית 

עומד מאחורי הרעיון?
מה הייתה מטרת ההתנתקות הזאת? כל 
לזרוק  כדי  זה  את  שלף  שרון  עזה.  רצועת 
כזה  פיתוי  מדוברת,  צמרת  לאותה  פיתוי 
שיעזבו אותו במנוחה בפרשת השוחד שהוא 
טיוטת  )הייתה  היווני  האי  בתיק  בו  נחשד 
מאיש  קיבל  שהוא  שוחד  על  אישום  כתב 
זה  לשרון.  שוחד  שנתן  אפל,  דודי  העסקים 
על  לדין  עמד  כבר  אפל  דודי  החשד.  היה 
זה, ונגד שרון הייתה טיוטת כתב אישום על 
אישום  לכתב  להפוך  שעמדה  טיוטה  שוחד, 
תוך כלום זמן(. ואז הוא שלף את ההתנתקות 
הזאת והם ויתרו על זה בצירוף זמנים מאוד 
מפתיע )אגב, הואיל ולא יכול להיות שגונזים 
את תיק השוחד של שרון בלי שיהיה מישהו 
שנתן את השוחד, אז ביטלו את האישום הזה 
להפיל  אחר  אישום  מצאו  אבל  אפל,  נגד 

עליו(.
לא  הוא  מעזה.  יוצא  אני  אמר  שרון  אז 
אובדן  כי  פילדלפי,  מציר  לצאת  התכוון 
את  הפכה  פילדלפי  בציר  שלנו  השליטה 
לצאת  רצה  לא  והוא  וללבנון,  לסוריה  עזה 
היה  הזה  השטח  כל  הצפונית".  מ"התוחמת 
עד מלחמת ששת הימים שטח מפורז, וזה לא 
שטח  שהיה  לטרון,  )כמו  מצרים,  בידי  היה 
מפורז(. היישובים אלי סיני ודוגית היו בשטח 

מפורז. הוא לא התכוון לתת להם את זה. 
תמיכה  לקבל  שבשביל  אז  שקרה  מה 
האמריקאים  הזאת,  בתוכנית  אמריקאית 
ציר  כולל  עזה,  רצועת  כל  את  א.  דרשו 
שזה  כדי  ב.  הצפונית,  והתוחמת  פילדלפי 
ייראה כמו תחילתה של דינמיקה - אמרו לו 
'תן לנו משהו גם ביהודה ושומרון'. ואז הוא 
החליט על עקירת חומש, שנור, גנים וכדים. 

אחרי הנסיגה, הממשלה החליטה שאנחנו 
מוותרים על רצועת עזה, ההחלטה הזאת לא 
של  השטחים  כל  השומרון.  צפון  על  חלה 
מוגדרים  שהיו  אליהם  והדרכים  היישובים 
C - נשארו C, לא היה הבדל במעמד של 
את  זרקו  הכל  סך  הנסיגה.  אחרי  השטח 
ולא השתנה  היישובים,  את  הרסו  היהודים, 
כלום חוץ מזה. ולמה? כי את זה הוא עשה 
בתנאי  לעמוד  בשביל  חובה  ידי  לצאת 
ומספיק  שולט,  צה"ל  ושם  האמריקאי. 
בהחלטת ממשלה או כנסת, חקיקה פשוטה 
מאוד של ביטול ההתנתקות בצפון השומרון 

כדי לחזור - ואנחנו נמצאים שם. 
מלחמה,  צריכים  לעזה  לחזור  בשביל 
בשביל לחזור לצפון השומרון צריך הצבעה. 
ואת זה ביבי מנע בכל תקופתו... הפתרון שם 
הוא מאוד פשוט, ושים לב - המקום שהפך 
ג'נין  אזור  זה  טרור,  של  שחור  חור  להיות 
המקומות  אחרות:  במילים  השומרון,  וצפון 
צבא.  אין  יהודים,  אין  יהודים.  אין  שבהם 
וזה  פשוט,  נורא  טרור.  יש   - צבא  כשאין 
לביטחון,  גם  הפתרון,  לכן  שעון.  כמו  עובד 

זה התיישבות.
התורן,  הגאון  אייזנקוט,  שגם  לב  שים   
יהודה  אמר שצריך את השליש הצפוני של 
פלסטינית,  למדינה  כבר  להפוך  ושומרון, 
כלומר, אזור ג'נין. את זה הוא אמר בינואר. 
אביב  בתל  בפרצוף  לנו  התפוצץ  זה  במרץ, 
ובני ברק, כי כל המחבלים הגיעו משם, חוץ 
מאלו מאום-אל-פאחם, שגם הם, רדיקלית 

זה צפון השומרון.
לכן הוקם מטה חומש תחילה, כי מדובר 
בצעד מאוד מעשי שיחזיר את הליטה לשטח 

שבמילא בידינו לכל דבר.
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הישרה  הדרך 
ביותר  והמהירה 
הגאולה,  להבאת 
מלך  שליט"א  הרבי  אומר 
החלקים  לימוד  היא  המשיח, 
בענייני  העוסקים  בתורה 
לכך  בהתאם  ומשיח.  גאולה 
פרוייקטים  עשרות  קמו 
הלימוד  בהנגשת  העוסקים 
את  ומפיצים  הרחב,  לקהל 

לימוד זה.
הדגל  שפרוייקט  דומה  אך 
וגאולה  משיח  ענייני  לימוד  של 
יום   - אחד'  ליום  'ישיבה  הוא 
עיון בלימוד ענייני משיח וגאולה 
המאורגן מידי שנה בימי הקיץ על 
הקודש  בארץ  ההפצה  מרכז  ידי 
'ממש', הסוחף אליו מאות אברכים 
להעמיק  הרוצים  הארץ  מרחבי 

ולהבין טוב יותר.
בהיכל  שנערך  העיון,  יום 
נפתח  ברק,  בבני  חב"ד  ישיבת 
דורון,  לוי  הרב  המנחה  ידי  על 
מלך  שליט"א  הרבי  משלוחי 
המשיח לפתח תקוה, שהזמין את 
את  לפתוח  פרישמן  בנציון  הרב 
האירוע בלימוד מעמיק של מאמר 
חסידות. בהמשך, סקר הרב יהודה 
סעודת  של  מהלכה  את  וייסגלס 
אורי  הרב  והלויתן.  הבר  שור 
פרומר  חנוך  אסף  והרב  למברג 

הרחיבו והעמיקו אף הם בנושאים 
כאשר  בגאולה,  העוסקים  שונים 

כל הקהל מרותק לדבריהם.

במהלך היום כולו נשאו דברים 
מפורסמים,  ומשפיעים  רבנים 
מיכל  יחיאל  הרב  ביניהם 

תורת  ישיבת  ראש  דוברוסקין, 
קלונימוס  הרב  בירושלים,  אמת 
שליט"א  הרבי  שליח  קופצי'ק, 

יצחק  הרב  לחדרה,  המשיח  מלך 
בכפר  הישיבה  ראש  אקסלרוד, 

חב"ד, ועוד.
במיוחד  וזכורה  בולטת  דרשה 
נשא הרב משה בוסו ראש מוסדות 
"מאור ישראל" ונינו של הבבא 
לעמוד  שזכה  סאלי 
במשך  ולשרתו 
ארוכות.  שנים 
דיבר  הוא 
על  באריכות 
סודו של אליהו 
ורומם  הנביא, 
הקהל  את 
ת  ו י ר ט מ י ג ב
בנושא  קבליות 

הציפייה לגאולה.
הרב  דיבר  לסיכום 
עורך  ויצהנדלר,  שמעון 
פרסומי 'ממש' וראש ישיבת חב"ד 
בראשון לציון, שסקר את משנתו 
המשיח  מלך  שליט"א  הרבי  של 
אודות שנת 'הקהל' שאנו עומדים 
הספר  על  והרחיב  בפתחה, 
לאור  שיצא  גדול'  'קהל  המיוחד 

על ידי 'ממש' לאחרונה.
הקהל  ישב  הערב  בסיום 
עם  חסידית  להתוועדות  הגדול 
ויצהנדלר, הרב חיים  הרב שמעון 

אברביה והרב שלום דובער וולף.
בנימין שומר

'ישיבה ליום אחד' בפעם הארבע עשרה

הגדול  החופש  ימי 
בני  את  מוצאים 
בישראל  הנוער 
משמעותית,  תעסוקה  ללא 
ילדים  לראות  ניתן  וכך 
ברחובות  המסתובבים  רבים 
שנים  במשך  מעש.  בחוסר 
שליט"א  הרבי  מתריע  רבות 
מההשלכות  המשיח  מלך 
חוסר  ועל  מכך,  שנגרמות 
הספר  בתי  שבסגירת  ההגיון 
כיוון  התורה,  ותלמודי 
שנותן  מה  הוא  שהלימוד 
חיים לתלמיד, ולכן אי אפשר 
הספר  בבתי  מהלימוד  לנוח 

ותלמודי התורה.
לצורך  מענה  לתת  מנת  על 
שנוצר עם סגירת בתי הספר בימי 
חופשת הקיץ, הורה הרבי שליט"א 
מלך המשיח להקים 'מחנות קיץ', 
וימשיכו  התלמידים  ישהו  בהם 
חוויתית,  בצורה  לימודיהם  את 
היהדות  ערכי  את  המנגישה 

ומושגים בסיסיים.
רשת מועדוניות הקיץ 'יהדודס 
- חוגי כיף וערכים' הקימה מערך 
רחבי  בכל  וחוגים  מועדוניות  של 
תלמידי  ידי  על  המופעלת  הארץ, 
הארץ.  מרחבי  חב"ד  ישיבות 
שמתפרסת  הרשת,  במסגרת 
ילדי  אלפי  אילת,  ועד  ממטולה 
ישראל מתחברים למורשת ישראל 
מיוחדת  בתכנית  ומצוות,  ולתורה 
במיוחד  והותאמה  שהופקה 

בשבילם.
נפתח  בסניפים  היום  סדר 
הפסוקים  שנים-עשר  באמירת 
כשלאחר  אדוננו",  "יחי  והכרזת 
להאזין  הילדים  מתיישבים  מכן 
תוכן  יסוב  עליו  הלימודי  לחומר 
השעשועון,   - כולו  היום  כל 
ההנאה והיצירה, כשבין הנושאים 

משולבים עשרת המבצעים וענייני 
הגאולה והמשיח, בעיבוד מתאים 
לומדים  שרובם  לילדים,  ומותאם 
"אל"ף-בי"ת  בחייהם  לראשונה 

של משיח".
במשך  מאומצת  עבודה  לאחר 
עמלו  בהם  האחרונים  החודשים 
ישיבות  תלמידי   - התמימים 

הופקה   - "תומכי-תמימים" 
מושקעת  מולטימדיה  תוכנית 
אודי",  של  "המועדונית  בשם 
המועדוניות  בסניפי  שתוקרן 
החומר  יועבר  ודרכה  יום,  מדי 
הלימודי המקנה ידע בסיסי וחיוני 
מלך  שליט"א  הרבי  על  ביהדות, 
הבוער  בנושא  ובכלל  המשיח 

 - היהודי  היום  סדר  על  ביותר 
הנושא  תחת  והמשיח.  הגאולה 
בצבא  חיילים  "כולנו  השנתי 
המסרים  לילדים  מוגשים  השם", 
החינוכיים והערכיים באופן מרתק 
ומושך, המנחיל לילדי החוגים את 
המסר הבסיסי של "צבאות השם", 
כבסיס וחלק ניכר בהכנת העולם 

לקבלת פני משיח.
'יהדודס',  מועדוניות  לצד 
הכללי,  לציבור  בעיקר  הפונות 
וקייטנות  פועלים גם מחנות קיץ 
'אורו  החב"די.  לקהל  המותאמות 
של משיח' הוא מחנה הקיץ הותיק 
מביניהם, ובו מאות ילדים נמצאים 
תמימים,  שבועיים  במשך  במחנה 
ופעילויות  טיולים  המשלבים 
בסגנון  לימוד  עם  יחד  מגוונות 

שונה מהרגיל בבתי הספר.
בנוסף, ישנה רשת של מחנות 
בכל  המופעלת  ישראל',  'גן  קיץ 
ריכוזי חב"ד - החל מעיר האבות 
ישראל  'גן  באר שבע, בה מחולל 
בקרב  מהפכה  מלך'  של  לגיונו 
ילדי העיר, ומחנות נוספים בביתר 
צפת  אביב,  תל  ירושלים,  עילית, 

ועוד.
שיאם של ימי מחנות הקיץ הוא 
בה  מלחמה   - ופרצת'  ב'מלחמת 
קבוצות,  לשתי  הילדים  נחלקים 
יומיים  במשך  ביניהם  ומתחרים 
לזירוז  הנוגעים  תחומים  במגוון 

הגאולה.
חנה מרים אשכנזי

פעילי 'יהדודס' כבשו את הנוער בישראל

כיף וערכים לילדים. ילדים מכל רחבי הארץ נוטלים חלק בפעילות ‘יהדודס’. גם בחדרה יצרו את סמל צבאות ה’

חלק מהקהל באחד משיעורי ׳ישיבה ליום אחד׳ צילום: שניאור רייניץ
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לפני למעלה משלושים 
הרבי  הורה  שנה 
המשיח  מלך  שליט"א 
ספר  התניא,  שספר  לדאוג 
חב"ד,  חסידות  של  היסוד 
יודפס בכל מקום בו יש יהודים 
בעולם, ובכך להכין את המקום 
היום  עד  משיח.  פני  לקבלת 
הודפסו למעלה משמונת אלפים 
מהדורות של הספר, כמעט בכל 

מדינה בעולם.
בגואטמלה  אטיטלן  לאגם  סמוך 
שוכן הכפר הציורי ס. מרקוס. בשנים 
לפופולרי  הפך  הכפר  האחרונות 
במיוחד בקרב המטיילים הישראלים 

באזור.
חב"ד  בבית  הפעילים  התמימים 
מענדי  הסמוכה,  פדרו  בעיירה 
עם  יחד  שפירו,  ומנחם  ציקשווילי 
המשיח  מלך  שליט"א  הרבי  שליח 
למקום הרב אברימי מאירי, לקחו על 
במקום  להדפיס  היוזמה  את  עצמם 

את ספר התניא.
חנות דפוס מקומית קטנה גויסה 
לצורך העניין, ומכונות הדפוס הוציאו 
מתוכן דפוס תניא חדש. לאחר סיום 
במקום  תניא  שיעור  נערך  ההדפסה 

מתוך דפי הספר שהודפס זה עתה.
נדב לביא

נידח  בכפר  רק  לא 
במדינה  או  בהודו 
בקצה אפריקה אפשר 
למצוא בתי חב"ד; שלוחי הרבי 
פרוסים  המשיח  מלך  שליט"א 
גם בכל רחבי הארץ, ממטולה 
עיר  לכל  מגיעים  אילת,  ועד 
אור  את  להביא  כדי  ושכונה, 
היהדות לכל יהודי ולהכין את 

העולם לקבלת פני משיח.
בעיר בית שמש ישנה לאחרונה 
תנופת פעילות אדירה, ובתי חב"ד 
רבות  בשכונות  נפתחים  חדשים 
בשכונת  גם  המתפתחת.  העיר  של 
'רמת נריה' בעיר נפתח לפני מספר 
שבועות בית חב"ד חדש, עם מעברו 

של הרב מענדי מקלר לשכונה.
בה  בת-ים,  הגאולה  בעיר  גם 
פתח הרב זמרוני ציק לפני עשרות 
הראשון  חב"ד  בית  את  שנים 
בהרחבת  הצורך  הורגש  בישראל, 
אל  נוספות.  שכונות  אל  הפעילות 
השכונה החדשה והיוקרתית 'פארק 
ובית  בלום,  יעקב  הרב  הגיע  הים' 
חב"ד החדש שפתח שם כבר מעורר 

התעניינות רבה בקרב התושבים.
חננאל שרייבר  

 התניא הודפס
בס. מרקוס

 בתי חב"ד
חדשים נפתחים 

ברחבי הארץ

הגיעו  הארץ  רחבי  מכל 
אלפי יהודים לשאת תפילה 
החי  האריז"ל  של  ציונו  על 
אב,  מנחם  ה'   - שלו  ההילולא  ביום 
ולבקש ממנו שיפעל לזרז את הגאולה 

האמיתית והשלימה.
את פני הבאים קידמו פעילי 'בית משיח 
במקום  שהפעילו  הצדיקים',  בהילולות 
לרבי שליט"א מלך המשיח  לכתיבה  דוכן 
לדוכן  בסמוך  קודש.  האגרות  באמצעות 

צופים  קהל  אליו  שמשך  גדול  מסך  עמד 
מהרבי  וידאו  קטעי  הוקרנו  ועליו  גדול, 

שליט"א מלך המשיח.
הדוכן עמד ברחבת הציון במשך שעות 
ההילולא  ליל  כל  במהלך  כאשר  ארוכות, 
עברו בו אלפים, שמיד לאחר סיום התפילה 
על ציונו של האריז"ל הגיעו להתקשר אל 
מלך  שליט"א  הרבי  דורנו,  של  האריז"ל 

המשיח.
בנימין שומר

אלפים התקשרו בהילולת האריז"ל

הקיץ  חופשת 
ת  כ ש ו מ מ ה
ת  ו צ ר א ב
מתאפיינת  הברית 
ייחודיים,  קיץ  במחנות 
הילדים  שוהים  בהם 
חודשיים  במשך 

תמימים.
של  המרכזי  האירוע 
ה'קעמפים',  הקיץ,  מחנות 
מדי  הנערך  ענק  כנס  הוא 
העולמי,  חב"ד  במרכז  שנה 
בית משיח 770, בהשתתפות 
הרבי שליט"א מלך המשיח.

מנחם  בכ'  נערך  הכנס 
אב, יום פטירתו של רבי לוי 
אביו  שניאורסאהן,  יצחק 
מלך  שליט"א  הרבי  של 
אל  הגיעו  זה  ביום  המשיח. 
ילדי  הייטס  קראון  שכונת 
ניו  מפנסילבניה,  הקעמפים 
יורק ומדינות נוספות מרחבי 
ובשעות  הברית,  ארצות 
יחד  התכנסו  הם  הצהריים 

בבית משיח 770.
לאחר תפילת מנחה, בה 

מלך  שליט"א  הרבי  ניגש 
המשיח לעמוד החזן, הכריזו 
עשר  שנים  את  הילדים 
'יחי'.  והכרזת  הפסוקים 
תכנית  נערכה  מכן  לאחר 
במיוחד  שהופקה  מיוחדת 
שיחה   - ובמרכזה  לאירוע, 
קצרה שנשא הרבי שליט"א 

מלך המשיח לילדים.

האירוע,  של  בשיאו 
מכל  הילדים  נציגי  עלו 
של  בימתו  אל  הקעמפים 
הרבי שליט"א מלך המשיח, 
ובהן  מעטפות  לו  והגישו 
אליו  שכתבו  מכתבים 
הילדים, עם החלטות טובות 

לזירוז הגאולה.
חילק  האירוע  בסיום 

מלך המשיח  הרבי שליט"א 
ולאחר  לצדקה,  מטבעות 
כאשר  לחדרו  חזר  מכן 
בהתרגשות  שרים  הילדים 
ורבינו  מורנו  אדוננו  "יחי 

מלך המשיח לעולם ועד".

נדב לביא

ילדי מחנות הקיץ התכנסו ב-770

אחד הילדים מגיש לרבי שליט״א מלך המשיח מעטפה עם החלטות טובות

בשנים  עובר  הרכבים  עולם 
ושדרוגים  עדכונים  האחרונות 
חידוש  מגיע  כעת  אך  רבים, 
קטן  סוגי הרכבים, שדרוג  לכל  המתאים 
פשוטה  בפעולה  הרכב  את  המתאים 

לעידן החדש.
מדובר במגנט עגול, בקוטר ממוצע, המוצמד 
לדפנות הרכב, כשגודלו הלא-גדול מאפשר לו 
להשתלב בכל צד של הרכב, כולל פתח מילוי 
הדלק או ההטענה החשמלית, על המגנט הצהוב 
מופיע הכתר הכחול המפורסם כשתחתיו המילה 

משיח באדום.
"מגנט שכזה משנה בבת אחת את כל המראה 
ארי, האחראי  בן  צבי  יעקב  אומר  הרכב",  של 
על היוזמה, "המגנט הופך את כולו למנוע של 

פרסום הגאולה, תרתי משמע".
אריק מרום

הרכב שלך כבר מעודכן?
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קצר ולעניין
 בתגובה על "מבזקי גאולה"

)"הגאולה" כ"ח תמוז תשפ"ב 27.07.22(

לקרוא  חודש,  כמידי  העיתון  את  לקבל  הופתעתי  לא 
וליהנות. כל הבית מחכה חודש בחודשו לעיתון שמרומם את 
הקורא ונותן לו מבט אמיתי יותר על המתרחש, קצת מעבר 
שכן  מה  המוכרת.  בתקשורת  שמופיע  המתמוטט"  ל"עולם 
למערכת  מכתבי  את  לראות  זה  נעימה,  והפתעה  הופתעתי, 

מופיע לצד שלל המכתבים ששאר קוראי העיתון שלחו.
כשכתבתי לכם להתחיל לכתוב דברים בתמצות יותר כיון 
שהכתבות ארוכות מידי, שיערתי שתוך מספר גליונות אתחיל 
לראות שינוי, אבל על פתרון מקורי כמו שכבר באותו עיתון 
"מבזקי  הנפלא  למדור  מתכוונת  אני  חשבתי.  לא   - עשיתם 
לקרוא  אפשר  מאידך.  קצר  אבל  מחד  עשיר  מדור  גאולה", 
על מגוון נושאים, בעיקר חדשות מהעולם, אך בקיצור וללא 

אריכות שהדור שלנו פחות מכיל. תודה רבה.
סיוון מרום, קרית אתא

חוזרים לראות
בתגובה על "רק לפתוח את העיניים: פריצת דרך היסטורית" מאת 

מנחם אמיתי )"הגאולה" כ"ח תמוז תשפ"ב 27.07.22(

כתבה נפלאה, הידיעה שכבר בעידן הנוכחי ניתן להחזיר 
ראיה לאדם אפילו לאחר שלושה עשורים )!( ללא מאור עיניים, 
מעודדת ומחזקת את התקווה לדברים מדהימים יותר. וכדברי 
קַחְנָה עֵינֵי עִוְרִים וְאָזְנֵי  פָּ הפסוק בישעיה )לה, ה-ו(: "אָז תִּ
ם".  חַ וְתָרןֹ לְשׁוןֹ אִלֵּ סֵּ ל פִּ אַיָּ ג כָּ תַחְנָה, אָז יְדַלֵּ פָּ ים תִּ חֵרְשִׁ

בציפייה ובתקווה לראות זאת מתממש מיד עכשיו.
כדאי להזכיר את הסיפור הידוע על הרמב"ם, שהביע את 
דעתו הברורה שהרפואה העכשווית )- לפני שמונה מאות שנה( 
לא יכולה להחזיר את מאור עיניו של אדם עיוור מלידה. גם 
כאן - במקרה שהוזכר בכתבה - על אף הרפואה המתקדמת 
והמרשימה אליה הגענו, ראייתה של האישה בעזרת ה' תחזור 
לעיוור  ראיה  החזירו  לא  אבל  עשורים,  שלושה  אחרי  אליה 

מלידה. כזה מופת נראה רק בביאת המשיח.
יצחק עובדיה, צפת

מכתבים למערכת הגאולה

)לא( יהפכו להיסטוריה
 בתגובה על "סיכול ממוקד: כך ימגר מלך המשיח

 את המחבלים ותומכי הטרור" מאת שקד איש שלום
)"הגאולה" כ"ח תמוז תשפ"ב 27.07.22(

מכתבי זה מופנה לשקד איש שלום. האמת, בעיקר אליו, 
כי ודאי שגם למערכת העיתון יש חלק בכתבה שמפורסמת על 
ידה, אבל עיקרה של טענתי מופנית אליו בתור כותב הכתבה.
בסופו של יום הציבור הערבי בישראל הוא ציבור, נקודה. 
 )- להדגיש  המקום  )וכאן  הכותב  של  )כלשונו  כאן  מדובר 
המוכשר( ב"קרוב לחמישים אחוז ערבים מכלל התושבים בין 
הים לירדן", ולומר על כל כך הרבה בני אדם שהעתיד אליו 
הדעת.  על  מתקבל  לא   - כליל  אותם  ימחוק  מצפים  אנחנו 
בשולי הדברים אציין כי כדאי להבא להביא מקורות לדברים, 

גם תורניים, ובפרט בנושא כה רגיש.
יניב סדן, רמת אביב

תגובת המערכת:
התשובה לתגובתך מופיעה בכתבה עצמה. אכן במקורותינו 
- לפי הסברו של הרבי מלך המשיח שליט"א - כלל לא מופיע 
שתיערך השמדה המונית ממנה הינך חושש. סופו של כל רשע 
לבוא על עונשו, ובמילא מי שביצע מעשים לא רצויים יקבל 
את העונש הראוי. עולם של טוב צדק ויושר - כפי שמתוארת 
את  לקבל  צריך  שרשע  לזה  סותר  לא   - במקורות  הגאולה 

המתאים לו.
עם זאת - וזוהי מסקנת הכתבה, להלכה נפסק שהגויים - 
באופן כללי - לא רק ישארו חיים בגאולה העתידה אלא אף 
לעם  נספח  ורק  אך  יהיו  לא  הם  תישמר,  חשיבותם העצמית 
הבורא  של  כפיו  כיצירי  אלא  נפרדת,  חשיבות  ללא  ישראל 
גילוי  יחדור  בהם  וגם  לעצמם,  ייחודית  מטרה  בהם  תיראה 

אלוקי.

בית המקדש - מתכוננים
בתגובה על "והשב העבודה לדביר ביתך" מאת בנצי פרישמן 

)"עולם חדש" תמוז תשפ"ב(

נושא המקדש בדורנו - לאו דוקא שזוכה להתייחסות רבה 

מצד הציבור, בדיוק לכן כל כך חשוב שהארתם את הנושא הזה 
בראיון האחרון עם יו"ר מכון המקדש. ההבנה שבית המקדש 
זה דבר מוחשי שההכנות אליו כבר בעיצומן ולא מבנה השייך 
המשיח,  לביאת  בציפייה  חיזוק  נותנת  העתיקה  להיסטוריה 
כמו כל העיתון שלכם שמלבה ומבעיר בקרב העם את הציפייה 

לגאולה השלימה. יישר כוחכם - תזכו למצוות.
התחלת  שנת  את  כללי(  )לידע  להוסיף  כדאי  אולי  נ.ב. 

פעילות מכון המקדש - תשמ"ד.
אביתר לוי, אריאל

חופש רוחני
בתגובה על "על מה נחנך את ילדינו" מאת עזריאל בנימיני 

)"הגאולה" כ"ח תמוז תשפ"ב 27.07.22(

המעשיר  העיתון  על  תודתי  את  להביע  רציתי  ראשית 
ומושקע,  מעניין  העיתון  חודש.  כל  אלינו  שמגיע  והמחכים 
עיתונאות במיטבה מבלי להתפשר על ערכים ודת. אולי כדאי 
להגביר את קצב ההוצאה לאור של העיתון - קשה לחכות 

חודש בין עיתון לעיתון - זה הרבה מידי…
האחרון  בעיתון  שפורסמה  הדעה  על  דגש  לשים  רציתי 
וגישה  דרך  פריצת  זוהי  בחופשה,  הילדים  תעסוקת  בעניין 
את  להפוך  והמסתעף.  חופשה  של  המושג  לכל  חדשנית 
של  למצב  הרגילים  מהחיים  זמן  פסק  של  ממצב  החופשה 
ועם התבוננות  זה תפיסה מהפכנית,  ה'  צבירת כח לעבודת 
יום.  ביום  ואחת  כל אחד  על  יכול להשפיע  זו  בעניין  נכונה 
לדעת שהשליחות שלנו בעולם מלווה אותנו כל רגע ואף פעם 
לא נעצרת - זו זווית מיוחדת של הסתכלות, ועם קצת מחשבה 
למלאים  שלנו  הפרטיים  החיים  את  להפוך  אפשר   - בנושא 
פינות  לנו  שמאיר  לעיתון  חמה  תודה  יותר.  הרבה  וגדושים 

שלאו דווקא שנחשוב עליהם לבד. 
תמר מיכאלי, אילת 

תודה!
רק תודה - זה מה שרציתי לומר, אין לי מילים להביע את 
ההרגשה כל חודש של כל בני הבית כשהעיתון מגיע הביתה. 

תדעו לכם - זה זיכוי הרבים אדיר. תודה.
דפנה ביטון, נס ציונה

 במייל:
 office@hageula.com

 בוואצפ:
03.677.7075

בדואר: מערכת ״הגאולה״ רחוב כ״ט 
בנובמבר 50, בת ים עיר הגאולה

שליחת דעות ומכתבים:
אין המערכת מתחייבת לפרסם את כל החומר שישלח. המערכת 
שומרת לעצמה את הזכות לערוך את המתפרסם בגליון בהתאם 
לכללי העיתון. בכל פנייה יש לציין שם, כתובת, ומספר טלפון.
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איפה אתה?
הטלפון הסלולרי משתלט על החיים של לא מעט אנשים. פתאום כל אירוע נמדד רק לפי התיעוד שיוצא ממנו ולא לפי עוצמת החוויה. 

היהדות דורשת מהאדם להיות מונח במה שהוא עוסק

"הלו, מי זה? כן, מה קורה?, הו דני מה 
נשמע", "אריק אתה יכול להביא את 

הצלחת משם? כן, כן, אני איתך לגמרי, 
ברור, מה אמרת? וואו איזה קטע מה 

שאני רואה עכשיו בחדשות", "הלו, חיים 
מה חדשות? אני מדבר איתך עכשיו", "כן 

דני אני ברור איתך פשוט...".

נשמע מצחיק? נכון... אבל ככה נשמעת 
בערך שיחת פלאפון של כל אחד מאיתנו, 

אם בכלל אנחנו עונים לשיחה...

יש בעיה, אנשים רצים מדבר לדבר, לא 
מרוכזים, לא מונחים איפה שהם עכשיו.

צריך להיות 'פנימי'. בשפת החסידות, 
המונח פנימי נקרא על מי שמונח כולו 

ברגע הנוכחי, לא במה שיקרה לפני ולא 
במה שאחרי, פשוט הוא חווה את הרגע.

שאלתי מישהו: יש לך סמארטפון? 
הוא אמר לי: כן אבל רק בחדר, אני לא 

מסתובב איתו כל היום. למה? כי אני 
רוצה לחוות את החיים, שבנאדם פוגש 

אותי, אני אהיה איתו לגמרי, לא אתעסק 
בדברים אחרים שיסיחו את דעתי.

מה הדבר שהכי נצרך היום בכל טיול? 
סמארטפון, ולא כדי ליצור תקשורת אלא 
כדי לתעד, או כמו שאומרים "לא צילמת 

- לא עשית"...

אנשים פעם פשוט חיו, זכרו חוויות לא 
מהתמונות אלא כי הם פשוט חיו את 

החוויה, היו לגמרי בפנים.

אנשים שנכנסו ליחידות לרבי שליט"א 
מלך המשיח מספרים: ראיתי את האיש 

הכי עסוק עלי אדמות, אבל כשהוא ישב 
ליד השולחן והביט בי, הרגשתי שאין לו 

שום דבר בעולם חוץ ממני!

לא מדברים פה פסיכולוגיה, מדברים 
פה על יהדות, א-ב של יהדות, על יחס 

בין בעל לאישה, על יחס אנושי בין איש 
לרעהו, להיות מרוכז במה השני צריך, 
להיות בכלל מרוכז בעצמי ובעבודת 

ה' שלי כשצריך, ולא להתפזר במיליון 
דברים אחרים...

הרבי שליט"א מלך המשיח אומר בשיחת 
ה'דבר מלכות' של פרשת פנחס, דבר 

עצום: הגאולה לא תבוא על ידי דברים 
גרנדיוזיים ומפוצצים, על ידי פעולות 

ענקיות מעוררות השראה. הגאולה תבוא 
על ידי זה שאני ואתה פשוט נחליט 

להיות כאן, לגמרי, ככה נשפיע טוב בכל 
העולם כולו, ונביא את הגאולה בפועל 

ממש.

כשיהודי לומד תורה, צריך לכבות את 
הפלאפון, בפרט לפי המוסבר בתורת 

החסידות שבלימוד התורה אין זה לימוד 
עוד חכמה גרידא אלא אתה מקשר בכך 

את שכלך עם שכלו של הבורא בעצמו 
ומתאחד איתו, אז במילא תייקר את 

אותם רגעים, תהיה מונח עכשיו כל כולך 
בלימוד, במה שיש לגמרא, לחומש, לרבי 

שליט"א מלך המשיח - לומר לך.

אתה מדבר עם יהודי, די עם הסמארטפון! 
דבר איתו, תסתכל לו בעיניים, יש לו 

רגשות, יש לו מה לומר לך, תן יחס!

זהו, די! מהיום קלטנו את הנקודה. כולנו 
'פנימיים', הרבי שליט"א מלך המשיח 

אומר שלהיות 'פנימי' זה לחיות גאולה, 
כי בגאולה, נהיה מרוכזים כל כולנו 
בדבר אחד - "לדעת את ה' בלבד", 

אז כהכנה לזה, לטעום מהגאולה, יום 
של גאולה, זה פשוט להיות מונח כעת 
בלמלא ולמצות את הרגע הנוכחי, וכך 
נביא את הגאולה לכל העולם כולו.   

הימים הכי טובים לעם ישראל
 חודש אלול שבפתחו אנו עומדים, זהו הזמן עליו נאמר שבו "המלך בשדה".

מתברר כי בכוחנו לנצל ימים אלו, כדי להשלים את העבודה והמשימה המוטלת עלינו

חודש אלול הבא עלינו לטובה נקרא 
בעם ישראל בשם - 'חודש הרחמים 

והסליחות' המוקדש להכנה לראש השנה 
ויום הכיפורים בחודש תשרי הבא לאחר 

מכן, מתוך התעוררות כללית בעם ישראל 
להתחזקות בעבודת ה' ועשיית תשובה.

על מהות החודש מגלה ה'אדמו"ר הזקן', 
רבי שניאור זלמן מליאדי בעל התניא, 

שבכל מהלך החודש מאיר גילוי אלוקי 
מיוחד בעולם הנקרא בתורת הקבלה 
והחסידות "גילוי י"ג מדות הרחמים", 

וגילוי זה פועל בעם ישראל התעוררות 
מיוחדת לעשיית תשובה והתקרבות לה'.

כביאור על כך מביא האדמו"ר הזקן 
משל )הנפוץ כיום בקרב כלל קהילות עם 
ישראל( לגבי חודש אלול, אודות ה"מלך 
בשדה": "משל למלך, שקודם בואו לעיר 

יוצאין אנשי העיר לקראתו ומקבלין פניו 
בשדה ואז רשאין כל מי שרוצה לצאת 

להקביל פניו הוא מקבל את כולם בסבר 
פנים יפות ומראה פנים שוחקות לכולם. 
ובלכתו העירה הרי הם הולכים אחריו". 
- 'עת רצון' מיוחדת בה רשאי כל העם 

לגשת למלך ללא עיכובים והגבלות 
ולומר לפניו את משאלותיהם.

וממשיך במשל על התוצאה מהמפגש 
בשדה בין המלך והעם: "ואחר כך בבואו 
להיכל מלכותו אין נכנסים כי אם ברשות 

ואף גם זאת המובחרים שבעם ויחידי 
סגולה. וכך הענין על דרך משל בחודש 

אלול יוצאין להקביל אור פניו יתברך 
בשדה", כלומר, שמי שמספיק פיקח לנצל 
את הזדמנות ביקור המלך בשדה והתקרב 

אליו )בחודש אלול(, גם יזכה להיכנס 
אל המלך בעת שבתו בארמונו, שאז רק 
יחידי סגולה זכאים להיכנס פנימה אל 
המלך )לאחר חודש אלול בראש השנה 

ויום הכיפורים(.

על מהלך המשל מדייק אדמו"ר הזקן 
ושואל: אם אכן בחודש אלול מאיר גילוי 
אור עליון אלוקי כל כך ששערי תשובה 
פתוחים כל החודש, מדוע לא נהפך כל 

החודש לחג אחד ארוך, אלא אלו הם 
כביכול ימי חולין רגילים?

ומסביר על כך ביאור נפלא - שכל סיבת 
הגילוי הוא באופן זה דוקא ממש, כמו 

שהמלך מגיע לשדה לפגוש את העם ללא 
גינוני המלכות הקיימים בארמונו, ומגיע 

לפגוש את פשוטי העם מבלי להטיל 
עליהם את מורא המלכות אלא לאפשר 
להם לגשת אליו מתוך בחירה חופשית 

מוחלטת מצידם ללא כל הכרח מצד 
כבוד או פחד מהמלך אלא נטו רצון העם 
לבחור להגיע למלך, כאשר מאידך ניתנת 

גישה לכל החפץ בכך, ללא כל קושי 
ומחסומים - מעוררת אז מציאות המלך 

אליך בסמיכות ממש את התשוקה לקבל 
את פניו כראוי מתוך שמחה.

את כללות ענין משל "המלך בשדה" ניתן 
בהחלט להשליך גם לגבי תקופתנו זו. 

כאשר בשנים הכי אחרונות התבשרנו 
באופן הכי גלוי שיש מנשיא הדור - 

הרבי שליט"א מליובאוויטש מלך המשיח, 
שאכן, לאחרי כל הדורות זכינו ו"כבר 

הגיע זמן הגאולה", ו"החלה שליחותו של 
משיח צדקנו לגאול את ישראל", ו"וכעת 

צריכים רק לפקוח את העיניים ולקבל 
פני משיח צדקנו".

ולכאורה, ישאל השואל: והרי לא כל אחד 
רואה את הגאולה האמיתית והשלימה 

בחיים הפרטיים על כל צעד ושעל?

התשובה לכך היא הגדרת הרבי שליט"א 
מלך המשיח את תקופה זו כמעבר 

ויציאה מגלות לגאולה - "סף הגאולה".

דוגמא לדברים ניתן לראות בדברי הרבי 
שליט"א מלך המשיח לשר המשטרה 
בישראל רוני מילוא בתקופת החשש 

הגדול ממלחמת המפרץ בשנת תשנ"א 
)91( בחלוקת הדולרים:

]שר המשטרה:[ "בימים קשים אלה 
הברכה של הרב חשובה לנו במיוחד".

]הרבי שליט"א מליובאוויטש מלך 
המשיח:[ אין אלו ימים קשים - אלו ימי 
ערב ראש חודש אלול, ועל חודש אלול 

אומר אבינו הזקן בעל התניא, שאז 
המלך, מלך מלכי המלכים )הקב"ה(, 
נמצא בשדה, כלומר, קרוב לכל אחד 

ואחת מבני ישראל בכלל ואלה נמצאים 
בארץ הקודש בפרט, וכבר אמרתי 

שכתוב מפורש שבארץ ישראל - "עיני 

ה' אלוקיך בה מראשית שנה ועד אחרית 
שנה", שיהיה הצלחה רבה ובשורות 

טובות".

מאז ימי ההכנה למלחמת המפרץ בסוף 
חודש אב תש"נ החל הרבי שליט"א 

מלך המשיח למול הפחד הגדול שחלחל 
בקרב העם היושב בציון לעורר את 

כלל עם ישראל על דברי המדרש הידוע 
)בילקוט שמעוני( שכל סימני מלחמת 

המפרץ באותה עת הם סימנים הכי 
קרובים לגאולה המבוטחת ואף יהודי 

לא יינזק ממלחמה זו. ומיני אז החל ללא 
הרף לעורר על כך שכל סימני הגאולה 

שהובטחו על-ידי חז"ל התקיימו בעולם, 
ומצידנו נדרש רק להכניס את הגאולה 

אל תוך חיינו הפרטיים ולהיות חלק 
מהגאולה הכללית בקרוב ממש.

אז אכן, נכנסו לשלב של 'המלך בשדה', 
'סף הגאולה' - ועכשיו, השלב בו מצד 

בחירת האדם אין כל אילוץ לכאן או 
לכאן, אלא בידו האפשרות באופן מוחלט 

להחליט בעצמו לשנות את מציאות 
העולם )כמו במשל, שבשלב של חזרת 

המלך לארמון לוקח עמו רק את מי 
שהתמסרו אליו כאשר היה מדובר בשלב 

התלוי בבחירה החופשית של כל אחד, 
אבל בגאולה האמיתית והשלימה מבטיח 

הרבי שליט"א מלך המשיח ע"פ דברי 
הנביאים ש"לא ידח ממנו נדח", שאף 

יהודי לא ישאר בגלות מאחור(, ולגלות 
את הגאולה שנמצאת בעולם כבר מזמן.   

 עזריאל בנימיני

שניאור גרנשטט
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השדה של 
החיים

עוד שנה חלפה, עוד תקופה עברה. התגברות, 
הצלחה, ירידה, עליה, ציפייה, אכזבה, התמדה 

וייאוש, זריעה וקצירה… יש המון רבדים 
לבדוק בשדה של החיים.

היכן האחיזה ומה ההתרחשות עד כה, מה 
צריך לשפר ואיפה זקוקים ליותר עזרה? איפה 

יבש ואין גשם, האם באמת שלא צמח דבר 
השנה?

חודש אלול, שתדעו לכם, הוא מתנת חסד 
נדירה!

איפה תמצאו עסק אחד, שפעם בשנה יש לו 
אפשרות לעשות בדיקה יסודית בעסקיו, ואז 
את תוצאות הבדיקה היסודית שהוא מעלה, 

הוא מגיש בעל-פה או בכתב לפני נותן 
האפשרויות, והכל בכדי לעזור ולשפר את 

העסק?

כל אחד מאיתנו הוא עסק. אנחנו מנהלים 
אורח חיים מגוון מאוד, יש לנו רצון שהמלאי 
תמיד יהיה מלא, שתמיד יהיה לנו מה למכור. 
שהנפש תהיה מלאה באמונה וביטחון, מלאה 

בתפילה בכוונה, מלאה במצוות, מלאה 
בשמחה, מלאה בחשיבה טובה, בעין טובה, 

מלאה בכל טוב... בכדי שנוכל להשקיע 
ולעמול בשדה החיים. שהאנרגיה לעשות 

חלילה לא תיפסק.

חודש אלול זה ראשי-תיבות "אני לדודי ודודי 
לי".

אני הוא בעל העסק, אני הוא בעל השדה, 
והקב"ה רוצה לעזור לי להפריח את השדה 

עוד יותר מהשנה שחלפה.

חודש שיש בו את האפשרות לעורר את הרצון 
האלוקי. חודש שבו המלך בשדה! באמת שאם 

תחשבו על זה לעומק, זה עצום!

כל אחד ואחת בעניניהם עושים עיון יסודי 
בכל הרבדים של החיים שהם מנהלים או שהם 
מבקשים לעצמם. כל עניין צריך להוביל לרצון 

המרכזי - להשפיע טוב בעולם, להצמיח 
פירות בשדה החיים.

כל אלו שמרגישים שהמון זמן יבש אצלם, 
אין מה למכור, ואין כבר קונים... זה החודש 

להשתלט על זה, להזיז מחדש את כל מה 
שתקוע.

בחודש אלול נהוג לשמוע בכל יום בבתי 
הכנסת או במבצעים של הרבי שליט"א מלך 
המשיח, תקיעת שופר, הכנה לחודש תשרי. 

לעורר את כל הרבדים בנפש שנתקעו. תקיעת 
השופר מעוררת מהשינה שנפל אליה בעל 
העסק. היא מזכירה לו מה תפקידו בעולם, 

ולאן עליו לכוון בשדה החיים.

אתם יודעים כמה קשה לאדם להיות תקוע, 
כמה קשה זה להרגיש שאין בידו לחולל שינוי 
או להתקדם. ליהודי זאת ממש תחושת מוות, 

חס ושלום.

יהודי עם נפש אלוקית צריך כל שנה להמשיך 
לעלות מעלה מעלה.

ולכן מגיע חודש אלול, אותו יש לקחת 
ברצינות יתירה, לעשות בו חשבון נפש קפדני, 

לדעת שהקב"ה מחכה לחשבון הזה, בכדי 
להעניק לנו השנה את כל העזרה והסיוע 

שניתן לקבל.

אבל זה ממש תלוי בנו!

כמה נתעורר החודש מתקיעות השופר, נחליט 
שמספיק לנו איפה שנתקענו, אנחנו רוצים 

להתקדם, לראות שינוי, להשפיע טוב, להפריח 
את השדה, להיות אטרקטיביים, שכולם יהנו 

מהשדה שלנו, כי הוא מלא, עמוס, באמונה 
ובביטחון.

החודש זו הזדמנות להעיר מחדש את הרצון 
של כולנו בגאולה האמיתית והשלימה. 
נתקענו בגלות מספיק זמן, והגיע הזמן 

שתקיעת השופר השנה תעורר עלינו חסדים 
גדולים ונזכה להיגאל.

לתת דין וחשבון בפני הקב"ה, לבקש את 
הכוחות להביא לחיינו גאולה, ולהביא גאולה 

לעולם.

הרבי שליט"א מלך המשיח דורש להמשיך 
להפיץ את המעיינות בכל מקום, לדעת שבזה 

הכל תלוי עכשיו, בעוד הפצה, בעוד קירוב 
יהודים... לא ברור עדיין למה משיח לא הגיע, 

ולכן עלינו מוטלת העבודה למלא את שטחי 
השדה שברשותנו בתפילה ועבודה של מצוות 

ולימוד התורה לעצמנו ולאחרים.

לא להיעצר, לא להיתקע, להתעורר, להיזכר, 
להמשיך קדימה, להתחיל מהתחלה אם צריך, 

לא לוותר!

אני לדודי זה לקחת אחריות על החיים שלכם.
ודודי לי זה שהקב"ה מעוניין לעזור בכך. 

מאוד.

קחו אחריות, עד מתי? גאולה אמיתית 
ושלימה now. תזכרו שכל עוד הנר דולק ניתן 

לתקן!   

ות
דע

דעתכם חשובה!
כל אחד יכול להשפיע, כל 
אחד צריך. יש לכם מה 
להגיד? טור בעניני השעה, 
מסר אודות הגאולה, מילים 
אישיות על מה שקורה 
או חיזוק יהדותי תודעתי, 
שלחו את טור הדעה 
לאימייל:
 office@hageula.com
ובעז"ה נפרסם אותו באחד 
העיתונים הבאים.
)אין המערכת מתחייבת 
לפרסם את כל החומר 
שישלח. המערכת שומרת 
לעצמה את הזכות לערוך 
את המתפרסם בגליון 
בהתאם לכללי העיתון(

ליבנת סגס
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עלייתו ונפילתו של האח הגדול
זה היה לאחר לכידת רוצחו המתועב של יהודה גואטה השם יקום דמו, ופציעה של יהודים נוספים בצומת תפוח. הרוצח נאסר וביתו 

נהרס. היות ומסיבות לא ברורות עונש-מוות איננו מופעל נגד מחבלים בארץ, הניסיון העשיר שלנו עם רוצחים ערבים הראה ברורות כי 
הריסת בתיהם הינו צעד בעל השפעה גדולה בהרתעה ומניעת הישנות "פיגועים" )שם עדין לרצח יהודים על ידי ערבים(

רחל שאבי

לבוא.  אחרה  לא  האמריקאית  התגובה 
ארה"ב  שגרירות  שפרסמה  בהודעת-גינוי 

נאמר:

הצדדים  שכל  קריטי,  שזה  חושבים  "אנו 
מצעדים  ימנעו  ונרצחים(  רוצחים  )כלומר, 
חד צדדיים המחמירים את המצב". בהמשך 
מוסרית  דרגה  ביידן  ממשל  מגלה  הגינוי 
הוא  הרצח  לעצם  גינוי  כל  וללא  גבוהה 
משפחה  של  ביתה  את  להרוס  "אין  מטיף 

שלמה בגין מעשיו של אדם אחד." 

האמנם?
ארה"ב  כי  שכח  כנראה  הנכבד  הפרזידנט 
יצאה לא מזמן למלחמה שארכה עשר שנים 
)!( במהלכה פלשו הצבא האמריקאי וכוחות 
נאט"ו שמנו עשרות אלפי חיילים וכבשו את 
אפגניסטאן, תוך שהם מפילים את השילטון 
במדינה לאחר שזה סרב להסגיר לידיה אדם 
אחד. אוסאמה בן לאדן שאירגן את "פיגוע" 

התאומים. 

הרוגים  אלפי  אחת.  של משפחה  ביתה  לא 
והפכו  הכל  שאיבדו  אנשים  ומליוני 
לפליטים, שילמו אז את מחיר "מעשיו של 
אדם אחד". וזה לא נגמר שם. לאחר שאותו 
פלשו  השכנה,  לפקיסטאן  נמלט  תת-אדם 
הכוחות וכבשו גם אותה. מזכיר ההגנה של 
הכיבוש  מטרת  את  בקצרה  פירט  ארה"ב 
והקרבות העקובים מדם: "להבהיר למשטר 
האפגני כי מתן חסות לטרור אינה קבילה, 

ונושאת עימה מחיר". 

 וזה לא נגמר עד לחיסולו של המחבל עוד 
מילדיו  אחד  עם  יחד  מאומת,  זיהוי  לפני 
ואשתו החפים מפשע. גופתו הושלכה בלב 

ים. בזיון מכוון שנחשב למשפיל במיוחד.

רגשי נחיתות
גלותיות ביסודה היא מצב רוחני, שמתבטא 
מאפשרת  שאינה  ופחד,  נחיתות  בחוויית 
את/ת  ומה  מי  הפנימי.  המרחב  את  לגלות 
נמצא/ת.  את/ה  היכן  משנה  ולא  באמת. 
בחשיבה  מתבטאת  היא  הזה  במקרה 
את  להשוות  איך אפשר  בנוסח:  אוטומטית 
 - ארה"ב - מעצמה - השוטר של העולם 

אלינו?! 

אפשר. וצריך. משום שההיפך הוא הנכון.

ולא רק משום שברחמיו המרובים ית' עלינו 
עוברות מדינות-ערב התמוטטות שילטונית 
כלכלית וחברתית מתמשכת, והפכו למחנות 
מתמדברות  חרבות,  לעיי  ואף  פליטים 

אש.  בקצב  מבפנים  ומתחסלות  מבחוץ 
רחבה  מתמונה  פרטים  רק  הינם  אלה  כל 
לתמונה  בהרבה, שמתגלה כאשר מכניסים 

את מי שעומד מאחרי הכל. 

ואם נשים לב
נראה שבשבעים השנים האחרונות ללא קשר 
אדיר של  רצף  אותנו  מלווה  האויב,  למצב 
שיגשוג וניסים צבאיים וכפי שאנו אומרים 
בחנוכה. "אתה ברחמיך הרבים עמדת להם 
חלשים,  ביד  גיבורים  מסרת  צרתם..  בעת 
דווקא  הפלא  למרבה  מעטים".  ביד  ורבים 
מוצלח,  צבאי  מבצע  או  מלחמה  כל  לאחר 
מוסתרת  בלתי  אהדה  של  גל  בעולם  גואה 
ששת  מלחמת  לאחר  היה  השיא  לישראל. 
הימים כאשר ישראל הותקפה מכל עבר על 
ידי צבאות ענק מחומשים היטב ומתוגברים 
בכוחות ונשק של בריה"מ העויינת. באורח 
לא  בזק  בניצחון  המלחמה  הסתיימה  נס 
ושטחים  הקדושים  המקומות  כיבוש  צפוי, 
נמחץ,  אותנו  שתקף  מי  כל  עבר.  מכל 
והעיתונות  הקהל  דעת  התמוגג.  והעולם 
התהפכה במהלך שישה ימים וכל הגילויים 
)"מתנדבים"(  צעירים  נעלמו.  האנטישמיים 
מכל העולם הגיעו לעבוד כאן בחינם ולסייע 
בעבודות חקלאיות, רק שנרשה להם לראות 
את הפלא מקרוב. היינו שיכורי ניצחון ולא 
שמנו לב שלא "כוחי ועוצם ידי עשה לי את 
תפיסת  החלה  במקביל  לכן  הזה".  החייל 

העולם הגלותית מחלחלת שוב.

את  כבשה  שמאלנית/פרוגרסיבית  הרעלה 
התקשורת הממלכתית והפחד העתיק מ"מה 

יאמרו הגויים" התעורר שוב. 

ניסיון  מבצע "סליחה שניצחנו" יצא לדרך. 
המלחמה  הישגי  את  לבטל  נלאה  בלתי 
לקבל  הערבים  את  ולשכנע  המופלאים 
חזרה את האדמות, השטחים-האסטרטגיים 
שקיבלנו  ושטחי-האימונים  בארות-הנפט 
באותה  עולם.  בורא  מידי  ישירות  במתנה 
הבין  והתמיכה  ההתלהבות  החלו  תקופה 

לאומיות לדעוך.

"מדינה  כמו  שיער  ומסמר  מובהק  טאבו 
ו"פתרון  קיים  היה  שלא  לעם  פלסטינית" 
שתי מדינות לשני עמים" הפך ללגיטימי. את 
הלך הרוח האומלל הזה שהגיע היום לכדי 
מסכם  וביפו  בלוד  ביהודים  ערבים  פרעות 
"הם  בכאב:  המשיח  מלך  שליט"א  הרבי 

הופכים כל ניצחון צבאי לתבוסה מדינית".

ברגע  יתהפך  שהכל  הן  הטובות  החדשות 
נתפוס  ית'(  המרובים  )ברחמיו  כאשר 
העימות  "סכנת  בין  האכזרית  שהבחירה 
ארץ  של  בטחונה  סיכון  לבין  ארה"ב",  עם 
יסוד שגויה, שממנה  נובע מהנחת  ישראל, 
סותרים  הללו  האינטרסים  שני  כי  משתמע 

זה את זה. 

וזה לא נכון
עצמה  את  והוכיחה  הפוכה,  היא  האמת 
קו  דווקא  כאשר  בעבר,  פעמים  ספור  אין 
זה  הוא  ומחוץ,  מבית  אוייבים  מול  תקיף 
ומונע  בינלאומיים  ותמיכה  אהדה  שגורר 
את העימות הבא. התקשורת הפרוגרסיבית 
ערבים,  הבא.  לעניין  ועוברת  מעט  נובחת 

אירופאים, אמריקאים וכל השאר מעריכים 
מתאימה  הסברה  עם  מגיע  וכשהוא  כוח, 
הרבי  הסברה,  אפרופו  מהנהנים.  הם   -
שליט"א מלך המשיח מבקש לעמוד עם ספר 
ולהזכיר  מקום,  ובכל  באו"ם  פתוח  תנ"ך 
בו.  שכתוב  במה  מאמינים  הם  שגם  להם 
פרוש  את  העולם  באזני  לקרוא  פשוט  ואז 
"בראשית  בתורה  הראשון  לפסוק  רש"י 
שייכת  הארץ  כי  המסביר  אלוקים…",  ברא 
ומאז  לנו,  אותה  נתן  ית'  ברצונו  לאלוקים. 

ועד עולם היא שייכת לנו, ולנו בלבד.

עם  להתווכח  שילך  טענות,  לו  שיש  ומי 
בעל-הבית.

להיות עם חופשי בארצנו
בשלמות.  משיח  יעשה  הזאת  העבודה  את 
שלטונו יבטא את מלכות-השם עלי אדמות 

ויחבוק עולם ומלואו.

איך  יודעים  מעטים  אך  לו,  מחכים  כולם 
באמת הוא יתנהל, ורבים שוגים באשליות. 
לא תהיינה  ויושר  צדק  עולם של  יהיה  כן, 
מלחמות והכל יהיה טוב. אבל זה יושג לאחר 
שכל מי שיתעקש נגדו יוכרע מידית כנאמר 
נקרא  משיח  רשע".  ימית  שפתיו  "ברוח 
לאומות  חד  שיהיה  משום  דמשק"  "חדרך 
העולם ורך לישראל. האמת האלוקית תצא 
אנחנו  מה  סוף  סוף  נבין  ואנחנו  האור  אל 
שווים באמת, כולם יראו ויודו שלא כל בני 
האדם נולדו שווים. היהודים הם עם קדוש, 
קדוש"  וגוי  כוהנים  ממלכת  לי  "והייתם 
יחידו של השם. הנוגע  יהודי הוא בנו  וכל 
באחד מאתנו כנוגע בבבת עינו של הקדוש 
אי פעם  זמם  או  מי שהפיל  כל  הוא.  ברוך 
להפיל שערה משערות ראשו של יהודי יתן 
של  )שלטונות  הרשעה  "ומלכות  הדין,  את 
ותמגר  ותשבר  תעקר  מהרה  ושנאה(  רוע 
אפס  ואומר  מעצמות  כולל  זה  ותכניע" 
או  אטום  פצצות  כמה  משנה  ולא  סבלנות 

יתרות מטבע יש להן.

נבואותיהם המדוייקות והסימנים המובהקים 
נבואותיו  הכל  ומעל  חכמינו,  שהתוו 
המשיח,  מלך  שליט"א  הרבי  של  הברורות 
בסיומו  עתה  מצויה  האנושות  כי  מורים 
של תהליך שהחל לפני חמשת אלפים שבע 
מאות שמונים וכמעט שתיים שנים, וקרובה 
קץ  שישים  גלובאלי  למהפך  מתמיד  יותר 
לשנאה, לאלימות לשחיתות ולצביעות הבין 

לאומית. 

כבר  להפסיק  אפשר  הנחיתות  רגשי  עם 
עכשיו.

הריסת בית המחבל שרצח את יהודה גואטה הי”ד


